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W NUMERZE:
Ze sceny popłynęły 
dźwięki najpiękniejszych 
kolęd i pastorałek
12 grudnia w sali gimnastycznej 
Szkoły Podstawowej im. Polskich 
Noblistów w Sycewicach odbył 
się VII Gminny Konkurs Kolęd i Pa-
storałek „Kolędować Małemu”. 
W konkursie uczestniczyło 46 wy-
konawców w trzech kategoriach. 

czytaj str. 4

Docenieni 
za pomoc 
niepełnosprawnym
Podczas obchodów Powiatowe-
go Dnia Godności Osób z Niepeł-
nosprawnościami Starosta Słupski 
wręczył Honorowe Wyróżnienia 
„Daję Radość” osobom, które 
w codziennym życiu niosą pomoc 
niepełnosprawnym. W tym gronie 
znalazła się także mieszkanka 
Sycewic – Jadwiga Chadrysiak.

czytaj str. 7

Święta Bożego Naro-
dzenia. O co w nich tak 
naprawdę chodzi?
Największym błędem świąt jest ich 
komercjalizacja – przyznaje ksiądz Piotr 
Ratajczak, proboszcz parafii w Sycewi-
cach. Duchowny podkreśla, że często 
skutkuje to bardzo płytkim przeżywa-
niem przez wiernych tak ważnego 
okresu i skupianiem się na rzeczach 
i sprawach, które zupełnie przysłaniają 
to, co powinniśmy zrobić i dostrzegać. 

czytaj str. 10

Przedszkola kształcić 
będą przy wykorzystaniu 
nowoczesnego sprzętu

W ramach Projektu „Upowszechnianie edukacji 
przedszkolnej w ramach MOF Słupska” dofinansowa-
nego ze środków Europejskiego Funduszu Społecz-
nego szkoły z Gminy Kobylnica zakupiły wyposaże-
nie i pomoce dydaktyczne oparte o technologie 
informacyjno – komunikacyjne.

czytaj str. 4
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Co w prasie piszczy
Wszystko wskazuje na to, 

że afera Banasia przykryła 
wszystkie kłopoty z  jakimi 
boryka się władza i  rządzą-
ca niepodzielnie państwem 
partia polityczna. Sądzić by 
można, że zdominowała 
nawet tajne zaprzysiężenie 
nowych sędziów Trybunału 
Konstytucyjnego w  osobach 
o  jakże biblijnie kojarzących 
się nazwiskach Piotrowicz  
i  Pawłowicz. O  ile nominacje 
sędziowskie można traktować 
jako rekompensatę partyjną 
dla nominatów po ich odej-
ściu z  parlamentarnej nawy, 
to powołanie Mariana Banasia 
na funkcję pierwszego kon-
trolera Rzeczpospolitej nale-
ży uznać za ciężki przypadek 
błędu w politycznej rachubie. 
Ważny polityk obozu rządzą-
cego w  rozmowie z  Gazetą 
Wyborczą przyznaje, że wola 
odwołania Mariana Banasia 
jest wielka, ale poczucie bez-
silności też mamy. To przecież 
przedstawiciel tego samego 
obozu, który w  sierpniu br. 
zdecydował, że Banaś mimo 
niejasności wokół jego ma-
jątku, zostanie prezesem Naj-
wyższej Izby Kontroli. Banaś 
od tygodni nie reaguje na we-
zwania PiS, by sam ustąpił ze 
stanowiska. Jak zapewnił, ze 
spokojem czeka na zakończe-
nie prac prokuratury, do której 
doniesienie złożyło Centralne 
Biuro Antykorupcyjne, dodaje 
w swoim komentarzu Gazeta 
Wyborcza. Tymczasem, jak 
donosi Super Express - Pre-
zes Najwyższej Izby Kontroli 
Marian Banaś to ma gest. Szef 
NIK rozdał pracownikom Izby 
milionowe nagrody. Z dnia na 
dzień zamiast pancernym Ma-
rianem stał się hojnym Maria-
nem, a jego podwładni cieszą 
się z decyzji szefa. W czwartek 
ujawniliśmy, że Marian Banaś 
rozdał swoim pracownikom 
ponad 3,6 mln złotych, infor-
mację szybko podchwyciły 
inne media, wiadomość stała 
się hitem sieci. W  piątek 13 
grudnia 2019 roku Marian 

Banaś dostał też w  związku 
z  nagrodami nowy przydo-
mek, już nie pancerny ale 
hojny, dodaje gazeta! New-
sweek natomiast sugeruje, 
że największych wrogów Ma-
rian Banaś, prezes Najwyższej 
Izby Kontroli ma i zawsze miał 
w  Prawie i  Sprawiedliwości. 
Nie dlatego, że postawił par-
tię w trudnej sytuacji. Niechęć 
osób związanych od lat z PiS-
-em a wcześniej z Porozumie-
niem Centrum ma dotyczyć 
okoliczności, w  jakich został 
powołany. Choć politycy PiS 
jeżeli cokolwiek mówią, to 
oczywiście anonimowo, to 
chodzi ponoć głównie o  to, 
że parę innych osób szykowa-
ło się na to stanowisko i  tam 
trwało przeciąganie liny. Kan-
dydaci przekonywali prezesa 
Kaczyńskiego, że są jednak 
inne opcje lecz posłuchu 
u prezesa nie znaleźli. Fakt do-
nosi tymczasem grubą czcion-
ką, że Banaś zbroi się na wojnę 
z PiS. Trudno wnikać w szcze-
góły i  środki operacyjne jaki-
mi dysponują dziennikarze 
ale informacja Faktu wygląda 
na reportaż albo sekwencję 
z  kina akcji. Chłodne popo-
łudnie. Powiśle w  Warszawie. 
Marian Banaś windą wjeżdża 
na 6 piętro drogiej kamienicy, 
gdzie mieszczą się prestiżo-
we kancelarie prawnicze. To 
tam szuka pomocy w  wojnie 
o  stołek, którego nie chce 
oddać. Jak ustalił Fakt, Banaś 
werbuje prawników. Mają mu 
pomóc w  sprawie śledztwa 
prokuratury badającej jego 
majątek. Swój sztab prawni-
ków powołało też PiS. Karniści 
i  konstytucjonaliści zwerbo-
wani przez partię rządzącą 
mają opracować „sposób na 
Banasia”, czyli tak przeanalizo-
wać przepisy, by znaleźć lukę 
pozwalającą usunąć go ze 
stanowiska. To, że trzeba się 
go pozbyć, jest pewne, mówi 
nam osoba bliska władzom 
PiS, jak zwykle zresztą anoni-
mowa! Prawnicy podzielili się 
na dwa obozy. I niestety to, co 

radzą jest ze sobą sprzeczne, 
dodaje informator gazety. Jak 
twierdzi anonimowy sygnali-
sta, Jarosław Kaczyński posta-
wił przed prawnikami zada-
nie: mają pozbyć się Banasia 
i  kropka. Część prawników 
PiS uważa , że Banasia można 
odwołać zwykłą ustawą. Inni 
radzą, że sposobem jest tylko 
zmiana Konstytucji, na co li-
czyć nie można, bo potrzebna 
by była współpraca opozycji. 
Pan Jacek Sasin wicepremier, 
najpotężniejszy dziś chyba 
strażnik dóbr państwowych 
i konfitur wszelakich stwierdził 
w rozmowie z Wprost, że od-
powiedzialność za to, że Ma-
rian Banaś nadal pełni funkcję 
prezesa Najwyższej Izby Kon-
troli ponosi...opozycja. (?) Nie-
stety wszystko wskazuje na to, 
że potrzebna byłaby zmiana 
Konstytucji w celu odwołania 
Mariana Banasia, ponieważ te 
konstytucyjne gwarancje dla 
nieusuwalności prezesa NIK 
są bardzo mocne, wyjaśnił 
dodając, że ustawą nie da się 
zmienić obowiązujących prze-
pisów. Nie ma zgody opozycji, 
w  związku z  tym postawię 
tezę: Dzisiaj to opozycja nie-
stety bierze odpowiedzialność 
za to, że pan prezes w dalszym 
ciągu będzie pełnił funkcję 
szefa NIK. Kiedyś mówiło się, 
że „tonący brzytwy się chwy-
ta”. Dopiero Antoni Słonimski, 
parafrazując pospolity afo-
ryzm, wymyślił powiedzenie 
- „tonący brzydko się chwy-
ta”. Ja panu Banasiowi życzę 
wszystkiego najlepszego. 
Pierwszy kamieniem rzucał 
nie będę. Nie ma wszak pra-
wa zabraniającego wynajęcia 
kamienicy na burdel a  poli-
tyka, który nigdy nie chciał 
oszwabić fiskusa, ze świeczką 
szukać radzę. Dziś dla władzy 
niezblatowany z nią Banaś jest 
groźniejszy dla Kaczyńskiego 
niż niejaki Marek Juniusz Bru-
tus wbijający sztylet w  plecy 
Cezara.

Ob. Piszczyk
gawlik.tadeusz@o2.pl
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Rada Gminy uchwaliła
19 grudnia 2019r.  

Porządek sesji: 
1. Otwarcie XVIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 
1) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na organizowanie publicznego trans-
portu zbiorowego,
2) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Słupskiemu na realizację 
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa układu drogowego w miejscowości Dobrzęcino poprzez 
budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1152G wraz z budowa zatoki autobusowej,
3) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego,
4)  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
5) uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2020:
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz ewentualnymi autopoprawkami,
b)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku,
c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz wniosków radnych,
d)  wystąpienie Wójta Gminy,
e) debata nad projektem uchwały,
f ) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
5. Interpelacje i wnioski radnych.
6. Wolne wnioski. 
7. Zakończenie XVIII sesji Rady Gminy Kobylnica.

19 grudnia  2019r. 

Porządek sesji:
1. Otwarcie XIX sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok,
3) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1m2  pasa drogowego dróg gminnych na tere-
nie Gminy Kobylnica,
4) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kobylnica na rok szkolny 2019/2020,
5) wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 
żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Kobylnica,
6) przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”.
4. Przedstawienie rocznych sprawozdań z pracy stałych Komisji Rady Gminy.
5. Informacja z przebiegu pracy Rady Gminy Kobylnica za rok 2019.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski i zapytania.
8. Zakończenie XIX sesji Rady Gminy Kobylnica.

28 listopada 2019r. 

Porządek sesji:
1.Otwarcie XVII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica w okresie międzysesyjnym. 
4.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kobylnica w roku szkolnym 2018/2019.
5.Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok,
3) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Słupskiemu w roku 2019,
4) zmiany uchwały Rady Gminy Kobylnica Nr VII/65/2019 z dnia 28 marca 2019 r. w sprawie 
przyjęcia Programu zapobiegania bezdomności zwierząt i opieki nad zwierzętami bezdomny-
mi na terenie Gminy Kobylnica na 2019 rok,
5) zmiany uchwały Nr XVI/129/2019 z dnia 24 października 2019 roku w sprawie przyjęcia re-
gulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kobylnica,
6) zmiany uchwały Nr XVI/131/2019 z dnia 24 października 2019 roku w sprawie wyboru me-
tody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na nieruchomościach, na 
których zamieszkują mieszkańcy oraz stawki tej opłaty,
7) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właściciela nieruchomości, 
8) „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Kobylnica na 
lata 2020-2025”,
9) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kobylnica,
10) wydzielenia w zasobie mieszkaniowym Gminy Kobylnica lokalu przeznaczonego na czas 
trwania stosunku pracy,
11) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Kobylnica oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków,
12) przyjęcia rocznego „Programu Współpracy Gminy Kobylnica z Organizacjami Pozarządo-
wymi i Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na 2020 rok,
13) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na 2020 rok,
14) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica Główna -1”,
15) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kobylnica Stefczyka-1”,
16) nadania nazwy ulic w miejscowości Kobylnica,
17) nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolesławice,
18) przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”.
6.Interpelacje i wnioski radnych.
7.Wolne wnioski. 
8.Zakończenie XVII sesji Rady Gminy Kobylnica.
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Tegoroczna edycja do-
starczyła mnóstwo radości 
dzieciom. Program wydarze-
nia był bogaty i  nie pozwolił 
nikomu się nudzić. Pomię-

dzy barwnymi konkursami 
poszczególne grupy Cheer-
leaders prezentowały swoje 
taneczne układy bawiąc się 
z  uczestnikami na parkiecie. 

Dzieci uczestniczące w rywa-
lizacji otrzymały także paczki 
ze słodyczami. 

Za nami XI edycja Mikołajkowych Igrzysk Szkolnych dla dzieci z Gminy Ko-
bylnica. Organizatorem imprezy, która każdego roku odbywa się w grud-
niu, jest SSTS Cheerleaders Maxi przy finansowym wsparciu samorządu.

Przygotowania do spe-
cjalnego przedstawienia 
rozpoczęli już w  listopadzie 
od podziału ról, zgromadze-
nia odpowiednich rekwi-
zytów i  kostiumów. Później 
rozpoczęła się praca nad 
samym tekstem. Choć spek-
takl od początku miał za-
wierać w  sobie dużą dawkę 

dobrego humoru, to jednak 
nie mógłby się udać, gdyby 
każdy z aktorów nie zaanga-
żował się w swoją rolę. 

Po tygodniach prób, 
w  końcu przyszedł czas na 
premierę. 6 grudnia odwie-
dzili oddział pediatryczny 
Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego im. Janu-

sza Korczaka w  Słupsku. Na 
widowni zgromadziła się 
spora grupa dzieci. Trwają-
ce kilkanaście minut przed-
stawienie bardzo spodo-
bało się małym pacjentom, 
którzy nagrodzili aktorów 
długą owacją. Opowiadało 
historię dziewczynki, której 
życie ulega zupełnej prze-
mianie po spotkaniu postaci 
z  bajek. Za sprawą rozmów 
z  nimi, zaczyna rozumieć, 
jaki wpływ na bliskich ma 
jej złe zachowanie. Odtąd 
postanawia być grzeczna 
i namawiać do tego innych. 

Jak przyznają sami in-
struktorzy, takie działania, 
choć wymagają wiele za-
angażowania i  pracy, są dla 
nich ogromną satysfakcją, 
zwłaszcza, gdy spotykają się 
z  taką reakcją publiczności. 
W  tym wypadku publicz-
ności, która potrzebuje jak 
najwięcej uśmiechu i  opty-
mizmu.

Ze świetlic do szpitala, 
by wywołać uśmiech
Instruktorzy świetlic wiejskich chcieli choć na chwilę wywołać uśmiech 
na twarzach małych pacjentów przebywających w słupskim szpitali 
i zdecydowali się na wystawienie świątecznego spektaklu na oddzia-
le pediatrycznym. Choć przygotowania do spektaklu kosztowały ich 
sporo czasu i wymagały dużego zaangażowania, to ani na chwilę nie 
zwątpili w sens tych działań. 

KGW Kobylnica w Brukseli
Koło Gospodyń Wiejskich Kobylnica wizytowało Brukselę i najważniej-
sze instytucje europejskie. Wyjazd był nagrodą za wygraną spartakia-
dę wojewódzką w Chmielnie. 

Intensywny i  piękny czas 
w  Belgii. Przez kilka dni zwie-
dzali zabytkowe centrum 
Brukseli, w  którym na Grand 
Place mogli podziwiać pokaz 
świątecznych iluminacji. Byli 
także pod jednym z  symboli 
belgijskiej stolicy – Atomium 
(monumentalny model krysz-
tału żelaza, powiększony 165 
miliardów razy) oraz łukiem 
triumfalnym.

Czas ten obfitował także 
w spotkania nieco bardziej for-
malne, jak zwiedzanie Europe-
an Parlament. W samym sercu 

europejskiej demokracji mogli 
zapoznać się z  kulisami dzia-
łalności Posłów do Parlamentu 
Europejskiego, które przybliży-
ła uczestnikom wyjazdu Pani 
Poseł Anna Fotyga. Także tam 
odbył się premierowy pokaz 
filmu „Gdańsk 39” stworzone-
go z inicjatywy Muzeum II Woj-
ny Światowej w Gdańsku okra-
szony debatą z widzami, Panią 
Europoseł oraz prof. UG dr hab. 
Grzegorzem Berendtem – Za-
stępcą Dyrektora Muzeum ds. 
naukowych.

Zwieńczeniem wyjazdu była 

podróż do Brugii, gdzie wśród 
zabytkowych i  niedomknię-
tych działaniami wojennymi 
XX wieku zabudowań mogli 
wejść w  baśniowy świat śre-
dniowiecznej już Brugii. 

Wycieczka KGW Kobylni-
ca do Belgii była nagrodą za 
zwycięstwo w  klasyfikacji ge-
neralnej Pomorskiej Spartakia-
dy Rekreacyjno – Kulturalnej 
o  Puchar Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi, która odbyła się 
we wrześniu

Wyjazd KGW Kobylnica był okazją do odwiedzenia najpopularniejszych miejsc w Brukseli – w tym 
także Parlamentu Europejskiego.

Polska Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości (PARP) ogłasza nabór 
wniosków o udzielenie wsparcia na utworzenie partnerstwa z Fundu-
szu Współpracy Dwustronnej w ramach Norweskiego Mechanizmu 
Finansowego 2014-2021 i Mechanizmu Finansowego EOG 2014-2021. 
Wnioski można składać w terminie do 31 stycznia 2020 r.

Celem wsparcia na utworzenie partnerstwa jest poszukiwanie part-
nerów i nawiązanie międzynarodowego partnerstwa między przedsiębiorca-
mi z Rzeczypospolitej Polskiej oraz podmiotami prawa norweskiego w celu 
realizacji projektów partnerskich w ramach Programu „Rozwój przedsiębior-
czości i Innowacje”. Wsparcie na utworzenie partnerstwa jest przeznaczone 
na odbycie zagranicznej podróży i ma za zadanie pomóc polskim przedsię-
biorcom oraz podmiotom norweskim nawiązywać kontakty, których rezulta-
tem będzie projekt partnerski.

Informacje o naborze znajdują się na stronie Polskiej Agencji Rozwoju 
Przedsiębiorczości.

!

Chyba nikt nie ma wątpliwości, że własnoręcznie wykonane ozdoby świąteczne cieszą oko 
podwójnie. Z takiego założenia wyszli organizatorzy wyjątkowych zajęć, które 4 grudnia od-
były się w Bolesławicach. Uczestniczące w warsztatach panie mogły same wykonać choinki, 
wykorzystując przy tym bardzo różne metody. Efekty starań i żmudnej pracy były naprawdę 
niesamowite. Zajęcia przeprowadzono ze środków funduszu sołeckiego.
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Kończewo. Pasowanie na przedszkolaka
27 listopada, 

w hali sportowej 
w Kończewie, 

odbyło się paso-
wanie na przed-

szkolaka, czyli 
niezwykle ważne 

wydarzenie 
w życiu każdego 

dziecka. Emocjom 
i wzruszeniu, 

które pojawiło 
się w sercach, 
towarzyszyły 

radość i uśmiech. 
Dzieci pokazały 

swoje artystycz-
ne umiejętności 

i udowodniły, 
że mają w sobie 

sporo talentu. 

Przedszkola kształcić będą przy 
wykorzystaniu nowoczesnego sprzętu
W ramach Projektu „Upowszechnianie edukacji przedszkolnej w ramach 
MOF Słupska” dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego szkoły z Gminy Kobylnica zakupiły wyposażenie i pomoce 
dydaktyczne oparte o technologie informacyjno – komunikacyjne. 

- Pomoce będą wykorzysty-
wane głównie do nauki pro-
gramowania. Doświadczenia 
pokazują, że dzieci są bardzo 
zainteresowane tego typu 
zajęciami. Już w  wieku przed-
szkolnym wykazują większe 
zdolności w kierunku nauk ma-
tematycznych i  pokrewnych, 
które w dalszym procesie edu-
kacji ulegają rozproszeniu lub 
zmniejszeniu na rzecz nauk hu-
manistycznym. Wprowadzenie 
bogatej, ciekawej oferty opartej 
na prostym programowaniu 
da solidne podstawy, aby dalej 
kierunkować i rozwijać u dzieci 
zainteresowania w tym zakresie 
– mówi Marta Prezlata, dyrek-
tor Centrum Usług Wspólnych 
w Kobylnicy.

Równocześnie do szkoły 
w  Sycewicach zakupiono stół 
terapeutyczny. Jest to interak-
tywne urządzenie zawierają-
ce gry oparte na animacjach 
świetlnych reagujących na 
ruchy rąk, co pozwala na bez-
pośrednie wpływanie na wy-
świetlany obraz ruchami dłoni 
(można w ten sposób m. in. do-
tykać biedronek siedzących na 
liściach, rybek w akwarium czy 
przebijać wirujące wokół bań-
ki mydlane). Zajęcia przy stole 
motywują do podejmowania 
aktywności fizycznej, popra-
wiającej motorykę, koordyna-
cję, spostrzegawczość i  szyb-
kość reakcji, ale są także okazją 
do interakcji społecznych i  po 
prostu dobrą zabawą. 

- Każda ze szkół wyposażona 
została również w tzw. magicz-
ny dywan. Jest to interaktywna 
pomoc dydaktyczna dedyko-
wana do ćwiczeń, gier i zabaw 

ruchowych. Zabawa i  nauka 
z  jej wykorzystaniem rozwija 
u dzieci motorykę, koordynację 
wzrokowo-ruchową, spostrze-
gawczość i  szybkość reakcji – 
podkreśla Prezlata. 

Magiczny Dywan zawiera 
w  sobie zintegrowany system 
czujników ruchu, projektor 
i  komputer. Jego funkcjonal-
ność umożliwia szerokie spek-
trum zastosowania w  każdym 
pomieszczeniu, na jasnym, 
jednolitym podłożu. Obraz wy-
świetlany ze specjalnie zapro-
jektowanego rzutnika tworzy 
„wirtualny, magiczny dywan”, 
na którym dzieci w  wieku 
przedszkolnym przeżywają 
wspaniałe przygody, począw-
szy od gier i zabaw ruchowych 
po edukację poznawczą ze 
wszystkich dziedzin wiedzy. 
Dziecko podczas zabawy in-
geruje w jej tok za pomocą ru-
chów rękami lub nogami. 

Zakup wyposażania TIK 
w  ramach środków trwałych:5 
dywanów interaktywnych 
(tzw. magicznych dywanów) 
wraz z  oprogramowaniem dla 
OWP w  Kwakowie, Kobylnicy, 
Kończewie, Słonowicach i  Sy-
cewicach: 50 000 zł (10 000 zł 
za 1 szt.). Zakup stołu terapeu-
tycznego dla OWP Sycewice: 11 
000 zł. 

OWP Kobylnica zakup do-
datkowego wyposażenia 
TIK w  2019 r.: laptop, tablety 
(18 szt.), zestawy konstruk-
cyjne robotów do nauki 
programowania 5 KPL z  2 
matami, urządzenie wielofunk-
cyjne, etui do tabletów (18 szt.)  
OWP Kwakowo zakup dodatko-
wego wyposażenia TIK w 2019 

r.: etui do tabletów (10 szt.), 
zestawy kreatywne klocków 
do nauki programowania (2 
szt.), tablety (10 szt.), roboty do 
nauki programowania (6 szt.)  
OWP Słonowice zakup do-
datkowego wyposażenia TIK 
w 2019 r.: etui do tabletów (10 
szt.), zestawy kreatywne kloc-
ków konstrukcyjnych (2 szt.), 
tablety (10 szt.), laptopy, roboty 
do nauki programowania (5 szt.)  
OWP Sycewice zakup dodatko-
wego wyposażenia TIK w 2019 
r.: tablety (10 szt.), zestaw kre-
atywne klocków LEGO do nauki 
programowania (4 szt.), robot 
do nauki programowania (5 szt.)  
OWP Kończewo zakup do-
datkowego wyposażenia TIK 
w  2019 r.: zestawy kreatywne 
klocków konstrukcyjnych (2 
szt.), tablety (10 szt.), laptop (1 
szt.), roboty do nauki progra-
mowania (5 szt.), urządzenie 
wielofunkcyjne.

Realizacja projektu znacząco 
przyczyniła się do wzbogacenia 
bazy dydaktycznej szkół. W  ra-
mach projektu doposażono 
również oddziały przedszkole 
w  Szkole Podstawowej w  Ko-
bylnicy i  Szkole Podstawowej 
w  Kończewie (oddział w  bu-
dynku OSP Sierakowo). 

Zakup wyposażenia i  po-
mocy dydaktycznych zreali-
zowano w  ramach Projektu 
„Upowszechnianie edukacji 
przedszkolnej w  ramach MOF 
Słupska” dofinansowanego ze 
środków Europejskiego Fun-
duszu Społecznego w  ramach 
Regionalnego Programu Ope-
racyjnego Województwa Po-
morskiego na lata 2014 – 2020.

Kwakowo. Zmagania recytatorów
Tradycją Szkoły Podstawowej w Kwakowie stało się organizowanie kon-
kursu recytatorskiego dla uczniów szkół podstawowych. Choć tematyka 
każdego roku jest inna, to zawsze ma skłaniać do refleksji i zadumy nad 
ważnymi sprawami.

Tegoroczna edycja konkursu recytatorskiego 
„Jak pięknie być człowiekiem” poświęcona była 
literaturze prezentującej piękno świata i dumę 
z  bycia człowiekiem. Za myśl przewodnią po-
służyły nam słowa:  Nikomu nie życzę źle. Nie 
umiem. Nie wiem, jak to się robi…  pochodzące 
z Pamiętnika Janusza Korczaka. Konkurs stał się 
zatem literacką formą sprzeciwu wobec otacza-
jącej nas w życiu obojętności.  

Jury w  składzie: Romana Małecka, Alicja To-
łoczko, Anna Boguszewska po wysłuchaniu 
wszystkich uczestników wyłoniło zwycięzców 
w poszczególnych kategoriach wiekowych.

Kategoria- klasy 4-6
I miejsce - Martyna Bemowska
- SP Słonowice
II miejsce - Amelia Maliczowska
- SP Kończewo
III miejsce - Marta Grania
- SP Kwakowo
Kategoria- klasy 7-8
I miejsce - Emilia Narodzonek
- SP Kończewo
II miejsce - Zuzanna Magier
- SP Kobylnica
III miejsce - Kaja Czapka
- SP Sycewice

Ze sceny popłynęły dźwięki 
najpiękniejszych kolęd i pastorałek
12 grudnia w sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej im. Polskich Noblistów 
w Sycewicach odbył się VII Gminny Konkurs Kolęd i Pastorałek „Kolędować 
Małemu”. W konkursie uczestniczyło 46 wykonawców w trzech kategoriach. 

W każdej z kategorii wystą-
pili soliści i  zespoły. Komisja 
konkursowa w składzie: Tere-
sa Kozak – przewodnicząca, 
Renata Mazur-Wojciechow-
ska- członek komisji oraz 
Andrzej Machuta - członek 
komisji wyłoniła zwycięzców. 

Kategoria klasy I – III 
I  miejsce – Marcel Kowalewski, 
uczeń SP w Kończewie
II miejsce – Maria Mondrzejew-
ska, uczennica SP w Kobylnicy
II miejsce – Alicja Jóźwik, uczen-
nica SP w Kobylnicy
III miejsce – Lilianna Laszkiewicz, 
uczennica SP w Sycewicach
III miejsce – Zuzanna Majewska, 
uczennica SP w Słonowicach
Wyróżnienie Hanna Siwiec, 
uczennica SP w  Sycewicach 

i  Maria Leśnik, uczennica SP 
w Kończewie

Kategoria klasy IV– VI
I  miejsce – Szymon Iwański, 
uczeń SP w Słonowicach
II miejsce – Hanna Strugała, 
uczennica SP w Kobylnicy
II miejsce – Weronika Jachi-
mowska, uczennica SP w  Sy-
cewicach
III miejsce – Nadia Judek, 
uczennica SP w Sycewicach
III miejsce – Alicja Żurek, 
uczennica SP w Sycewicach
III miejsce – Agata Ujma, 
uczennica SP w Kobylnicy
Wyróżnienie Hanna Chaber-
ska, uczennica SP w  Kobyl-
nicy i  Zuzanna Kołodziejska, 
uczennica SP w Sycewicach

Kategoria klasy VII – VIII

I miejsce – Karolina Leszczyń-
ska, uczennica SP w Kobylnicy
II miejsce – Katarzyna Socha-
czewska, uczennica SP w  Ko-
bylnicy
III miejsce – Natalia Segeń, 
uczennica SP w Słonowicach

GRAND PRIX konkursu 
otrzymała Karolina Leszczyń-
ska, uczennica SP w Kobylnicy

Uczniowie otrzymali nagro-
dy i  upominki ufundowane 
przez Wójta Gminy Kobylnica, 
Starostę Powiatu Słupskiego 
oraz Dyrektora Szkoły Podsta-
wowej w Sycewicach. Nagro-
dy wręczali Zastępca Wójta 
Gminy Kobylnica p. Rafał Ku-
ligowski i  członkowie komisji 
konkursowej. 
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Zakończono prace przy moder-
nizacji drogi w Słonowicach
Nieco ponad miesiąc potrzebował wykonawca, by ukończyć prace 
związane z modernizacją drogi gminnej w Słonowicach. Podpisy pod 
dokumentem złożono 17 października, a już 18 listopada kierowcy 
mogli przejechać nową drogą. 

Pierwszy etap prac przy 
modernizacji drogi gmin-
nej 114119G w  Słonowicach 
obejmował budowę na-
wierzchni z kostki betonowej 
na odcinku o  długości 183 
m. Kolejny fragment trasy – 
o długości 327 m - wykonano 
z  betonu cementowego. Po 
obu stronach wykonano po-
bocza utwardzone z  kruszy-
wa łamanego. 

Roboty budowlane realizo-
wała firma KRĘŻEL Sp. z  o.o. 
Realizacja inwestycji koszto-
wała 480.542,61 zł.

Na powyższe zadanie 
Gmina Kobylnica podpisała 
w  dniu 08.07.2019r. umowę 
o udzielenie dotacji z budże-
tu Województwa Pomorskie-
go z  puli przeznaczonej na 
prace związane z  wyłącze-
niem z  produkcji gruntów 
rolnych dla jednostek samo-
rządu terytorialnego w  kwo-

cie 120.885 zł. Wniosek został 
przesłany do Wojewódzkiego 
Biura Geodezji i Terenów Rol-
nych w  Gdańsku wraz z  za-

łącznikami i  przeszedł pozy-
tywną weryfikację.

Zielona Gmina
Wójt Gminy Kobylnica wziął udział w panelu dyskusyjnym podsu-
mowującym konferencję „Zielona gmina – OZE szansą dla terenów 
wiejskich”, którą organizowało Polskie Stowarzyszenie Energetyki 
Wiatrowej oraz Związek Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej.

Głównym celem spotka-
nia, które odbyło się 12 
grudnia w  Ministerstwie 
Rozwoju, było pokazanie 
szans i korzyści płynących 

z  rozwoju odnawialnych 
źródeł energii (OZE) dla 
regionalnej gospodarki 
i lokalnych społeczności. 

W  dyskusji brali udział 

przedstawiciele polskiego 
rządu, samorządów oraz 
instytucji i  stowarzyszeń 
związanych z  szeroko ro-
zumianą energetyką. 

Azbest znika 
dzięki wsparciu samorządu
Choć jest materiałem niepalnym, elastycznym i dobrze izolu-
jącym, to mimo wszystko musi zniknąć z krajobrazu miast i wsi. 
Według powszechnie dostępnych badań azbest może być 
szkodliwy dla ludzkiego zdrowia. Gmina Kobylnica od kilku lat 
sukcesywnie wspiera mieszkańców w jego usuwaniu.

Zapoczątkowany kilka lat temu pro-
gram „Usuwanie wyrobów zawierających 
azbest z  terenu Gminy Kobylnica” nadal 
jest kontynuowany. Dzięki wsparciu sa-
morządu z  posesji mieszkańców znika 
niebezpieczny materiał, który później jest 
w bezpieczny i prawidłowy sposób uniesz-
kodliwiany. 

Tylko w 2019 roku pracami objętych zo-
stało 24 nieruchomości. W ramach prowa-
dzonych działań usunięto 37,4 tony wyro-
bów zawierających azbest. Niebezpieczny 
materiał został przetransportowany do 

miejsc zajmujących się jego utylizacją. 
Program wspierający mieszkańców 

w  usuwaniu wyrobów azbestowych fi-
nansowany jest bezpośrednio z  budżetu 
samorządu. Gmina sukcesywnie stara się 
jednak aplikować o  refundację poniesio-
nych kosztów z puli Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki 
Wodnej w  Gdańsku. Wiadomo już, że na 
podjęte w  tym roku działania udało się 
pozyskać pieniądze. Samorząd zamierza 
teraz ponownie występować o finansowe 
wsparcie przyszłorocznych prac. 

Eternit systematycznie znika z Gminy Kobylnica. 
Tylko w 2019 roku usunięto 37,4 tony

Przypominamy, iż od dnia 01 lipca 2019 
roku Urząd Gminy Kobylnica czynny jest 
następujących godzinach:

1. poniedziałek 7.30 – 16.30
2. wtorek – czwartek 7.30 – 15.30
3. piątek 7.30 – 14.30.
 

Informujemy jednocześnie, iż z uwagi na co-
raz większą liczbę napływających do Urzędu 
spraw i wniosków oraz potrzebę ulepszenia 
organizacji pracy z dniem 01 lipca 2019 roku 
każdy piątek ustalony został dniem przezna-
czonym na pracę urzędnika (tj. bez obsługi 
interesantów).

W  związku z  powyższym, przyjmowanie 
interesantów przez komórki organizacyjne 

Urzędu odbywa się codziennie, poza piąt-
kiem, w  godzinach pracy Urzędu, za wy-
jątkiem kasy oraz stanowiska ds. ewidencji 
ludności i  stanowiska ds. dowodów tożsa-
mości i  rejestru wyborców, które przyjmują 
interesantów w  następujących godzinach: 
 
1) kasa: 

poniedziałek od 8.00 do 15.00,
wtorek - czwartek od 7.30 do 14.00,
piątek od 7.30 do 13.30,
 

2) stanowisko ds. ewidencji ludności i  sta-
nowisko ds. dowodów tożsamości i  rejestru 
wyborców:

poniedziałek od 8.00 do 16.30,
wtorek – piątek od 7.30 do 14.00

Zgłoszenia dot. zimowego utrzy-
mania dróg należy składać telefo-
nicznie pod numery telefonów:

- w godz. 7:30 - 15:30 
 59 841-59-12 – Centrum Usług 

Wspólnych w Kobylnicy, pok. nr 2 i 5 
- w godz. 15:30- 7:30 

Osoby odpowiedzialne za koor-
dynację zimowego utrzymania dróg 
gminnych na terenie Gminy Kobylnica:

1. Zdzisław Lesiecki 
- tel. 601 950 844 
2. Remigiusz Ciereszko 
- tel. 798 457 998
3. Dorota Miedzińska 
- tel. 790 891 090
Uwaga: ww. osoby pełnią dyżury 

zgodnie z  grafikiem umieszczanym 
na stronie internetowej Gminy Ko-
bylnica (kobylnica.pl).

W dniu 3 grudnia 2019r. podpisano umo-
wę z Przedsiębiorstwem Handlowo-Usługo-
wym  LOREK Piotr Lorek na budowę drogi 
gminnej ulicy Migdałowej w  Kobylnicy  – 
na terenie działek numer 1056/7  i  numer 
1056/9 wraz z  wykonaniem inwentaryzacji 
geodezyjnej powykonawczej, w tym:

Zakres rzeczowy obejmuje: 

a) budowę nawierzchni utwardzonej w tech-
nologii z betonu cementowego klasy C30/37,

b) wykonanie obustronnych poboczy 
utwardzonych z kruszywa łamanego, 

c) zagospodarowanie terenów zielonych, 
poprzez humusowanie i obsianie warstwą 
trawy.

Umowa została w trybie przetargu nieogra-
niczonego na kwotę 59 901 zł, środki w całości 
pochodzą z budżetu Gminy Kobylnica. 
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo chorej służbie zdrowia.

Panujący nam Premier Mate-
usz Morawiecki mówiąc oneg-
daj o służbie zdrowia podeprzeć 
chciał się cytatem z fraszki Jana 
Kochanowskiego „Na zdrowie”. 
Zeszło mu co prawda na mickie-
wiczowską inwokację z „Pana Ta-
deusza” ale do tego trzeba mieć 
jakąś tam wiedzę. Natomiast 
żeby się leczyć trzeba mieć pro-
szę Państwa końskie zdrowie! 
Nikt kto nie chorował nie jest 
w stanie pojąc drogi przez mękę 
jaką ze złamanym paluszkiem 
w naszej służbie zdrowia przejść 
trzeba. Zanim przejdziesz ko-
lejkę do lekarza rodzinnego, 
badanie aparatem Roentgena, 
ponowną wizytę w  przychodni 
rodzinnej i  wreszcie u  chirurga, 
który ci wpakuje łapę w  gipso-
wy opatrunek, gnat przylepiony 
taśmą izolacyjną do patyczka 
po lodach sam się zrośnie nie-

zgorzej, zanim do chirurga tra-
ficie. Piszę „taśmą izolacyjną” bo 
w  aptekach polskich brakuje 
już około pięciuset podstawo-
wych leków i  środków pierw-
szej pomocy. Plastra i  bandaża 
pewnie jeszcze staje ale kto wie 
w  jakim kierunku pójdą działa-
nia wyśmienicie funkcjonującej 
w  Polsce mafii lekowej. Mafia 
WAT-owska ponoć w Polsce zo-
stała rozgromiona ze szczętem. 
Nikt jednak nie aresztował ani 
nawet symbolicznie nie ukarał 
żadnego z  tych finansowych 
mafiosów. Mafia lekowa funk-
cjonuje tymczasem na najwyż-
szych obrotach! Normalnym 
trybem leki trafiać powinny od 
producenta do hurtowni aptek 
i pacjentów. W systemie odwró-
conej dystrybucji, leki z hurtow-
ni i  aptek trafiają do mafijnych 
hurtowni przemytniczych, które 

za lek sprzedawany w Polsce za 
30 złotych, na rynkach zachod-
nich otrzymać mogą od 100 do 
150 euro, czyli w  najlepszej ko-
niunkturze około 600 polskich 
złotych. Minister Zdrowia pan 
Łukasz Szumowski wbrew po-
wszechnej i  publicznej wiedzy, 
że w  Polsce od lat funkcjonuje 
zasada odwróconej dystrybu-
cji leków, wmawia pacjentom, 
że to ich wina, bo kupują leki 
w nadmiernym zapasie. Choć to 
koncepcja rodem z PRL-owskiej 
propagandy przed wprowadze-
niem kartek na cukier, to zauwa-
żyć trzeba, że mówi to profesor 
nauk medycznych w czasie gdy 
renciści i  emeryci, zapewne ci 
z  gorszego sortu, odchodzą od 
aptecznych okienek bo nie stać 
ich na wykupienie leków nie-
kiedy ratujących ich życie. To są 
ci sami pacjenci, którym przed 

każdymi wyborami obiecuje się 
darmowe leki, niebotyczne re-
fundacje i tym podobne bajery. 
Z  mafią lekową nie są w  stanie 
poradzić sobie żadne służby 
specjalne z  prokuraturą włącz-
nie. Prokuratura Regionalna 
w Lublinie umorzyła już kilkaset 
dochodzeń w  sprawach mafii 
lekowej nie znajdując podstaw 
do zarzutu popełnienia czynu 
zabronionego ustawą. Wszyst-
ko tylko dlatego, że korupcyjne 
zabiegi mafii lekowej doprowa-
dziły do wykreślenia z  ustawy 
„prawo farmaceutyczne” kilku 
słów. Projekt w  art. 127 prze-
widywał rygorystyczny zapis 
ustawy „o  karze pozbawienia 
wolności, której będzie podle-
gał ten kto prowadzi aptekę lub 
hurtownię bez zezwolenia albo 
wbrew jego warunkom”. Nikt 
dzisiaj nie wie dlaczego z projek-

tu ustawy zniknęły cztery słowa 
„albo wbrew jego warunkom”. 
Ten wygumkowany zapis stał 
się furtką, ba otwartą nawet bra-
mą do nielegalnej dystrybucji 
i handlu lekami. Ktoś za korektę 
projektu ustawy zapewne wziął 
gruby szmal. Nie mnie jednak 
dochodzić beneficjentów. Żeby 
to jednak tylko o farmaceutycz-
ne szwindle chodziło. Można się 
przecież kurować patyczkiem 
od lodów i  lewatywą z  szarego 
mydła zrobioną. Ziół w polskich 
lasach i na rodzimych łąkach też 
przecież dostatek. Bab zamawia-
jących choroby i  domorosłych 
znachorów jest już chyba więcej 
niż prawdziwych lekarzy. Z  Pol-
ski bowiem, w  ostatnim czasie, 
wyemigrowało przeszło 20 ty-
sięcy lekarzy specjalistów. Tyl-
ko w  ostatnich czterech latach 
zamknięto w  Polsce 70 szpitali 

i setki oddziałów szpitalnych, że 
o  tysiącach zlikwidowanych łó-
żek szpitalnych nie wspomnę. 
Ministerstwo Zdrowia utrąciło 
w  zarodku proponowany przez 
samorząd Warszawy program 
badań profilaktycznych dla se-
niorów. Powód był prosty. Sys-
tem mógłby doprowadzić do 
„nadwykrywalności poszczegól-
nych jednostek chorobowych” 
i  tym samym spowodować 
zwiększenie kolejek do specja-
listów. I  znowu nasuwa hasło 
z  poprzedniej epoki. „Emeryci 
i  renciści, popierajcie Polskę 
czynem, umierajcie przed ter-
minem!” Ja z okazji świąt Bożego 
Narodzenia i  Nowego Roku ży-
czę Państwu bardzo dużo zdro-
wia żebyście mieli siłę się leczyć. 
Na wszelki wypadek zbierajcie 
jednak patyczki po lodach.

Okiem WÓJTA
kolejny rok chyli się ku zachodowi. 

Mamy juz grudzień, zbliża się szybki-
mi krokami Boże Narodzenie a  Nowy 
2020 rok puka już do naszych drzwi. 
Mija kolejny rok sprawowania przeze 
mnie zaszczytnej funkcji Wójta Gmi-
ny Kobylnica. Czas zatem na podsu-
mowanie wszystkiego co zdołaliśmy 
wspólnie osiągnąć w  dobiegającym 
starym już, jakby nie było roku. Proszę 
wybaczyć, że moja wypowiedź będzie 
miała charakter swoistej reminiscencji, 
bo trudniej zapamiętać rzeczy dobre 
niż zagrzebać w  pamięci wszystkie te 
fakty, które dotyczą naszych niekiedy 
domniemanych nawet uchybień. Rok 
2019 był dla nas wszystkich okresem 
bardzo pracowitym. Wszyscy musieli-
śmy wykazać się ogromnym zaanga-
żowaniem, aby zaplanowane zadania 
były możliwe do wykonania. Wiele po-
dejmowanych działań było tak napraw-
dę kontynuacją pewnych założeń z mo-
jej poprzedniej kadencji i dlatego z tym 
większym zaangażowanie starałem się 
je realizować. Przez ten czas udało się 
rozwiązać  sporo  problemów trudnych 
i tych mniejszych, choć kilka z nich jesz-
cze przed nami. W trakcie dobiegające-
go roku udało nam się zrealizować wie-
le zadań  poprawiających jakość życia 
naszych mieszkańców. Są wśród nich 
inwestycje w  postaci budowy no-
wych dróg gminnych i powiatowych, 
modernizacji oświetlenia ulicznego, 
budowa oczyszczalni ścieków, sieci 
wodociągowych i  kanalizacyjnych. 
Na przestrzeni całego roku kontynu-
owaliśmy termomodernizację obiek-

tów szkolnych i  świetlic wiejskich. 
Inspirowaliśmy, może niewielkie, ale 
z  punktu widzenia społeczności na-
szej gminy, jakże potrzebne zadania 
w sferze sportu i rekreacji.

Skutecznie realizowaliśmy zada-
nia społeczne i prozdrowotne, z któ-
rych sztandarowym projektem jest 
„Srebrna Sieć”, skierowana do miesz-
kańców gminy potrzebujących po-
mocy socjalnej i zdrowotnej. W miarę 
możliwości finansowych staraliśmy 
się wraz z  przedsiębiorstwami prze-
wozowymi wznawiać zlikwidowane 
wcześniej, z uwagi na ich nieopłacal-
ność, kursy autobusowe. W  ramach 
Funduszu Sołeckiego i Kobylnickiego 
Budżetu Obywatelskiego wdrażali-
śmy, rekomendowane przez lokalne 
społeczności podczas spotkań wiej-
skich, projekty wynikające z  potrzeb 
lokalnych społeczności.

Za sprawą społecznej aktywności 
mieszkańców, ducha sportowego 
współzawodnictwa a  także dużego 
zaangażowania pracowników samo-
rządowych z powodzeniem rozwijała 
się w naszej gminie zarówno działal-
ność sportowa, rekreacyjna i kultural-
na. Na wielu ciekawych wydarzeniach 
kulturalnych i sportowych gromadzi-
ło się w  różnych miejscowościach 
naszej gminy często bardzo wielu 
mieszkańców. Mam głębokie przeko-
nanie, że dostrzegacie Państwo ten 
ogrom pracy jaką wspólnie wykona-
liśmy w mijającym roku zarówno dla 
siebie jak i naszej małej ojczyzny.

Szanowni Państwo
Pragnę z całego serca podziękować 

tym wszystkim z Państwa, którzy w ja-
kikolwiek sposób starali się wspierać 
Radę Gminy, podejmowane przeze 
mnie inicjatywy, a  także działania kie-
rowanego przeze mnie Urzędu oraz 
innych instytucji samorządowych 
naszej gminy. Mam taka nadzieję, że 
w  Państwa ocenie ich działania zna-
cząco wpłynęły na poprawę jakości 
życia mieszkańców naszej gminy. Dziś 
z perspektywy mijającego roku stwier-
dzam, że nasza praca nie była łatwa, ale 
społeczna akceptacja, zaangażowanie 
pracowników urzędu i jednostek orga-
nizacyjnych pomogła mi zrealizować 
zamierzone cele. Przed nami nowy rok 
i kolejne wyzwania. W dniu 19 grudnia 
przedłożyłem Radzie Gminy do za-
twierdzenia budżet na rok 2020. W bu-
dżecie tym zakładamy kontynuację za-
dań w zakresie infrastruktury drogowej 
zarówno na drogach gminnych, a  we 
współpracy ze starostwem, również na 
drogach powiatowych. Planujemy dal-
szą modernizację i rozbudowę  oświe-
tlenia ulicznego. Aby zminimalizować 
skutki podwyżek energii, będziemy 
instalować na budynkach użyteczności 
publicznej instalacje fotowoltaiczne. 
Programem tym chcemy objąć obiekty 
szkolne, świetlice wiejskie oraz budyn-
ki administracyjne Gminy Kobylnica. 
Zamierzamy także skierować znacz-
ne środki finansowe na kontynuację 
bardzo ważnych zadań oświatowych 
zarówno inwestycyjnych jak i  edu-
kacyjnych. W  nadchodzącym roku 

chcielibyśmy  pozyskać kolejne środki 
finansowe z funduszy europejskich na 
projekty inwestycyjne. Środki te zamie-
rzamy przeznaczyć w  pierwszej kolej-
ności na inwestycje drogowe oraz kon-
tynuacje modernizacji i  doposażenia 
sal lekcyjnych w  naszych szkołach. Ze 
środków unijnych skorzystają też nasze 
programy społeczne  w tym także kon-
tynuacja programu Srebrna Sieć.

Wśród najważniejszych zadań in-
westycyjnych uznaliśmy przebudowę 
układu komunikacyjnego w  miejsco-
wości Kończewo wraz z  przebudową 
drogi łączącej Sierakowo z Kończewem 
oraz Kończewa z Kuleszewem. W planie 
inwestycyjnym mamy też moderniza-
cję ulicy Leśnej w Kwakowie. Znaczne 
środki pochłonie też budowa dróg 
gminnych w  Lubuniu, Łosinie, Płasze-
wie, Wrzącej, Zębowie i Żelkówku. Są to  
naszym zdaniem inwestycje pierwszej 
potrzeby. Znaczne środki zamierzamy 
przeznaczyć również na modernizację 
i rozbudowę systemu oświetlenia ulicz-
nego naszych sołectw. Chcemy w  ra-
mach projektu finansowanego przez 
UE w  zakresie poprawy efektywności 
oświetlenia kontynuować  moderni-
zację naszych  systemów energoosz-
czędne typu LED. W planie inwestycyj-
nym znalazła się tez budowa terenu 
rekreacyjnego w Zagórkach. Inwestycji 
towarzyszyć będzie przebudowa kana-
lizacji i  budowa zbiornika retencjonu-
jącego wody opadowe. Zamierzamy 
tez zakończyć budowę ulicy Parkowej 
w Łosinie. Za jedno z ważniejszych za-
dań uważam jednak zakończenie bu-

dowy oczyszczalni ścieków oraz zbior-
czego systemu kanalizacji  w Płaszewie. 
To wszystko to  znaczna   część stoją-
cych przed nami zadań, które zamierza-
my i chcemy zrealizować w roku 2020.

Z  optymizmem patrzymy w  przy-
szłość naszej gminy i coraz lepszy stan-
dard życia jej mieszkańców. Należy 
jednak zwrócić uwagę na wciąż zwięk-
szający się zakres zadań wykonywa-
nych na zlecenie państwa w  zakresie 
funkcjonowania oświaty i administracji 
państwowej. Ustawowy obowiązek ich 
wykonania pociąga za sobą ogromne 
koszty, które często nie znajdują pokry-
cia w  subwencjach i  dotacjach należ-
nych nam z budżetu państwa. W kon-
sekwencji, realizując zadania centralne 
musimy nieraz podejmować trudne 
decyzje o  rezygnacji z  części przed-
sięwzięć własnych. Skutki tej polityki 
odczuwa nie tylko zarząd gminy lecz 
każdy jej mieszkaniec.

Szanowni Państwo
Jestem przekonany, że dzięki do-

brej współpracy z Radą Gminy oraz 
Państwa pełnej akceptacji, potrafi-
my zrealizować wszystkie zadana 
planowe, które wpłyną na dalszą 
poprawę wizerunku i  atrakcyjności 
naszej małej ojczyzny, oraz popra-
wią jakość życia jej mieszkańców. 
Chciałbym Państwu tylko przypo-
mnieć, że to Państwo jako suweren 
władacie niepodzielnie naszą gmi-
ną a ja z Państwa woli sprawuje tyl-
ko nadzór nad realizacją wspólnie 
wytyczanych celów.
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- To naprawdę wielki za-
szczyt móc podziękować oso-
bom i instytucjom, które na co 
dzień działają na rzecz osób 
z  niepełnosprawnościami. 
Jestem wdzięczny za wasze 
zaangażowanie i cieszę się, że 
możecie być przykładem dla 
wszystkich – podkreślał Paweł 
Lisowski. Starosta odniósł się 
w  ten sposób do laureatów 
Honorowego Wyróżnienia 
„Daję Radość”. Uroczysta gala 
połączona z  ogłoszeniem 
wyników odbyła się 4 grud-
nia w  Lubuczewie. Kapituła 
zdecydowała o  przyznaniu 
czterech wyróżnień. W  tym 
zaszczytnym gronie znalazła 
się także Jadwiga Chadrysiak. 

Jadwiga Chadrysiak miesz-
ka w Sycewicach. Choć sama 
jest osobą niepełnosprawną, 
to w  swoim życiu znajduje 
czas na to, by przezwyciężać 
własne słabości a  ponadto 
pomagać innym. Bezintere-
sownie poświęca swój czas 
podopiecznym Warsztatów 
Terapii Zajęciowej w  Sycewi-
cach, prowadząc tam pracow-
nię krawiecką, ale również 
wspomaga WTZ podczas or-
ganizacji wszelkiego rodzaju 
imprez czy wycieczek. Jak 
sama podkreśla, jest to nie-
odłączny element jej codzien-
nego życia. Czas poświęcony 
na działalność w WTZ bardzo 
sobie ceni, a  podopiecznych 
i  pracowników traktuje nie-
mal jak rodzinę. 

Za swoją działalność na 
rzecz mieszkańców Gminy 
Kobylnica została nagrodzo-
na przez Wójta Gminy Kobyl-
nica podczas tegorocznych 
dożynek, w  konkursie pt. 
„Srebrne Serce”, w  ramach 
projektu Srebrna Sieć.

W tym roku Honorowe Wy-
różnienia „Daję Radość” otrzy-
mali także: Artur Gwóźdź, 
Kmdr ppor. rez. dr Dariusz 
Kloskowski oraz firma MS 
więcej jak okna.

Szczerze gratuluję takie-
go wyróżnienia. Skąd u pani 
tyle energii, empatii i życzli-
wości w stosunku do drugie-
go człowieka?

Jadwiga Chadrysiak: Sama 
się kiedyś nad tym zastana-
wiałam. Myślę, że miałam 
i  mam za dużo pozytywnej 
energii w  sobie i  muszę ją 
gdzieś wyładowywać. Ja cały 
czas byłam aktywną osobą. 
33 lata pracowałam. Później 
poszłam na emeryturę. Córka 
poszła do pracy, a  ja zajęłam 

się wnukami. Wnuki wyro-
sły, rozpoczęły swoje życie. 
Męża już nie było, bo zmarł, 
a  ja nie miałam, co z  sobą 
zrobić. Życie się potoczyło 
tak, że w pewnym momencie 
dotknęła mnie samotność. 
W  domu nie miałam komu 
gotować, sprzątania po jed-
nej osobie też zbyt wiele nie 
ma. Cały czas starałam się 
jeszcze komuś pomóc. Chcia-
łam jeszcze dać upust swojej 
energii. Doszłam więc do 
wniosku, że muszę robić coś 
więcej. Najpierw zaczęłam od 
zwierzątek, które zresztą ko-
cham. Chciałam pomóc tym 
najbiedniejszym i  potrzebu-
jącym. Zdarzało się, że cza-
sami biegłam specjalnie do 
domu, by przygotować coś 
do zjedzenia napotkanemu 
kociakowi. Później, po jakimś 
czasie, powstał Caritas, więc 
przyszłam i  zapytałam, czy 
mogę pomagać. Pani kierow-
nik się zgodziła i  tak, do tej 
pory chodzę tu i  pomagam. 
Lubię tu przychodzić. To jest 
moja druga rodzina. Bardzo 
się wszyscy lubimy i szanuje-
my. Bycie razem sprawia nam 
ogromną radość. 

Potrzeba pomagania in-
nym była w  pani cały czas. 
Zmieniały się jedynie for-
my…

Tak, najpierw zaczęłam 
od zwierząt. Coś musiałam, 
i  chciałam robić. Nie potrafi-
łam siedzieć w domu. Jednak 
wówczas to były trochę inne 
czasy. Bezdomnych zwierząt, 
które błąkały się po ulicach, 
albo takich, które miały pro-
blemy ze zdrowiem, było 
sporo. Teraz jest inaczej. Po 
pewnym czasie zwierzęta 
wyłapano i  przewieziono do 
schronisk, gdzie otoczono 
opieką. Rzadko się zdarza 
spotkać bezpańskie zwierzę 
na ulicy.

I  tak zaczęła się, już na 
dobre, przygoda z placówką 
WTZ?

Tak, już na dobre. W  tym 
roku byłam nawet dwa tygo-
dnie w  Jarosławcu z  jednym 
uczestnikiem, który porusza 
się na wózku inwalidzkim. 
Jako opiekunka. Woziłam go 
na rehabilitację, na posiłki, 
byłam za niego odpowie-
dzialna. A  wszystko to zro-
dziło się w  dość specyficz-
nych okolicznościach. Matka 
chłopca zachorowała, więc 

nie mogła mu towarzyszyć. 
On z  kolei bardzo chciał tam 
się wybrać, więc ja zgodziłam 
się na wyjazd. 

Na co dzień, tutaj w Syce-
wicach, prowadzi pani pra-
cownię krawiecką?

Jak tylko przyszłam tutaj, 
tak cały czas w  tej pracowni 
krawieckiej jestem. To już bę-
dzie trzeci rok. Szyjemy różne 
rzeczy, które później bardzo 
często pojawiają się na różne-
go rodzaju kiermaszach i wy-
stawach.

To chyba nie jest łatwa 
sztuka uczyć krawiectwa 
osoby z dysfunkcjami, szcze-
gólnie, że akurat ta czyn-
ność wymaga dużo precyzji 
i skupienia. 

Rzeczywiście, nie jest to 
proste. Często pracujemy nad 
maskotkami, których przy-
gotowanie wymaga różnych 
technik a wykrojenie konkret-
nych elementów jest napraw-
dę trudne. Zresztą, każdy, kto 
choć raz stworzył własnego 
misia, wie, że nie jest to pro-
ste. Ale to są bardzo ambitne 
osoby, które chcą się rozwijać 
i  przekraczać własne ograni-
czenia. Są w tej grupie i takie 
osoby, które osiągnęły już na-
prawdę wysoki poziom umie-

jętności. Szyją, pomagają in-
nym i robią to bardzo dobrze.

Niesamowite jest to, że 
mówi pani o  tym z  taką ra-
dością i uśmiechem…

To daje mi mnóstwo rado-
ści. Muszę przyznać się do 
tego, że niekiedy sobota i nie-
dziela bardzo mi się dłużą, bo 
nie przychodzę do tego miej-
sca. Ostatnio miałam zabieg 
na kolano, a po miesiącu, nie 
mogła wytrzymać, więc wzię-
łam dwie kule i przyszłam do 
placówki. To nie było zbyt mą-
dre z mojej strony, bo później 
okazało się, że trochę przesa-
dziłam i  pewne dolegliwości 
pojawiły się, bo zbyt mocno 
skróciłam okres regeneracji. 
Później przeszło…

Wolontariat jest dziś 
czymś szczególnym. Pięk-
nym ale rzadko spotyka-
nym. Wolontariuszy, którzy 
mówią o tym, co robią z taką 
radością spotkać jest dziś 
bardzo trudno…

Cały czas próbuję nakłaniać 
ludzi do pomocy innym. Choć 
na początku nie było łatwo 
w ogóle mówić o tym, co ro-
bię, bo ludzie nie wierzyli, że 
robię to zupełnie za darmo. 
Mówili: „za darmo to ona na 
pewno nie chodzi”, „na pew-

no jej tam płacą”. Dopiero, 
kiedy w  czasie tegorocznych 
dożynek w  Kobylnicy zosta-
łam wyróżniona w konkursie, 
zrozumieli moje słowa. Wie-
lokrotnie sugerowałam, by 
sami przyszli i  zobaczyli, jak 
tu jest. Cały czas podkreślam, 
że przychodzę tu z  własnej 
woli, z  własnego serca. I  bar-
dzo to lubię. Tu w ogólnie nie 
chodzi o pieniądze. Tu chodzi 
o pomoc.

Czerpie pani satysfakcje 
z efektów pracy swoich pod-
opiecznych?

Tak, tak. Ja się cieszę 
z  wszystkiego, co mogę tu 
zrobić. Czuję się wewnętrznie 
młoda, mimo swojego wieku. 
Będę tu przychodzić dotąd, 
kiedy będę mogła. Chyba, że 
choroba mnie zatrzyma..

Wówczas poniosą siły we-
wnętrzne…

U mnie wewnętrzne siły są!

Ucieszyła się pani z otrzy-
manego wyróżnienia?

Bardzo się ucieszyłam. 
W ogóle się tego nie spodzie-
wałam. Na samą galę miałam 
przecież w  ogóle nie jechać, 
bo mocno bolało mnie kola-
no. Wszyscy jednak namawia-

li mnie, bym pojechała i  zo-
baczyła ciekawą uroczystość. 
Miało być ciekawe spotkanie 
z  udziałem starosty – tyle 
wiedziałam. Pojechałam. Zo-
baczyłam siebie na ekranie, 
kiedy ogłaszano wyniki i  by-
łam w  zupełnym szoku. Po-
myślałam: „Matko, ale mnie 
wkręcili” (śmiech). Myślę, że 
gdybym wiedziała, że zostanę 
wyróżniono, chyba zabrakło-
by mi odwagi, żeby jechać. 
Jestem skromną osobą i  naj-
lepiej czuję się w WTZ. Radość 
i gratulacje były czymś niesa-
mowitym. Sporo ludzi dzwo-
niło i  pisało, by dzielić moją 
radość. Ludzie z  Sycewic się 
przekonali i sami gratulowali. 
Tym bardziej, że w Kobylnicy, 
w  czasie dożynek, też dosta-
łam wyróżnienie. To bardzo 
miłe chwile. A mi nawet przez 
myśl nie przeszło, by dosta-
wać nagrody. 

Czego życzyć na 2020 rok?
Zdrowia – tylko i  wyłącz-

nie. Nic więcej. Jeśli będzie 
zdrowie, będę tu jak najdłużej 
przychodzić. 

Tego życzę i  dziękuję za 
rozmowę. 

Dziękuję! 
Rozmawiał 

Karol Kotusiewicz

Docenieni za pomoc niepełnosprawnym
W Y W I A D  K U R I E R A

Podczas obchodów Powiatowego Dnia Godności Osób z Niepełnosprawnościami Starosta Słupski wrę-
czył Honorowe Wyróżnienia „Daję Radość” osobom, które w codziennym życiu niosą pomoc niepełno-
sprawnym. W tym gronie znalazła się także mieszkanka Sycewic – Jadwiga Chadrysiak. 

Fot. Pow
iat Słupski
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6 grudnia w Sali Teatralnej Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy odbyła się mikołajkowa impreza dla najmłodszych. 

Specjalnie z  tej okazji na 
scenie wystawiono spektakl 
przygotowany przez teatrzyk 
„Kurtynka” ze Szkoły Podsta-
wowej im. Książąt Pomor-
skich w  Słonowicach. Sporą 
niespodzianką dla dzieci było 
także pojawienie się Święte-

go Mikołaja, który przywiózł 
ze sobą słodkie upominki dla 
najmłodszych.

W  wydarzeniu wzięły 
udział: oddziały przedszkolne 
przy szkołach podstawowych 
w  Kobylnicy, Kończewie, 
Kwakowie, Słonowicach i  Sy-

cewicach, Niepubliczny Dom 
Przedszkolaka „Pluszowy Za-
kątek” w  Kobylnicy, Punkt 
Przedszkolny „Miki Club” 
w  Kobylnicy, Słonecznikowe 
Przedszkole w Kobylnicy oraz 
Niepubliczne Przedszkole 
„Franio” w Bolesławicach.

Teatr i prezenty. Mikołajowe 
spotkanie z przedszkolakami
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Naszą rozmowę za-
cznijmy od adwentu, któ-
ry wg nauki Kościoła po-
winien przygotować nas 
na radosne świętowanie. 
Współcześnie święta 
w  sklepach zaczynają się 
już w  listopadzie, dzień 
po uroczystości Wszyst-
kich Świętych. Stara się 
ksiądz przypominać lub 
przestrzegać ludzi przed 
tym „świątecznym sza-
leństwem”?

Ks. Piotr Ratajczak: Nie 
wiem, co by dało „przestrze-
ganie” przed tym „świątecz-
nym szaleństwem” zaku-
powym, więc raczej staram 
się, mówiąc współczesnym 
językiem, zareklamować tę 
duchową stronę przygo-
towania do Świąt. Jestem 
przekonany, że zrówno-
ważenie strony doczesnej 
z  tym, co dotyczy ducha, 
serca i  wieczności, przy-
nosi człowiekowi o  wiele 
głębszą radość i piękniejsze 
świętowanie. Najważniej-
sze jest to, aby nie zatracić 
istoty Świąt Bożego Naro-
dzenia, abyśmy nie skupiali 
się tylko na tym, co kojarzy 
się z  konsumpcjonizmem. 
W  przeciwnym razie wraz 
z  końcem Świąt odczuwać 
będziemy pustkę: wieloty-
godniowe „zakupowe sza-
leństwo”, „kulinarny mara-
ton” skończą się, a  jeśli nie 
świętujemy Urodzin Pana 
Jezusa wraz z Nim, to mamy 
wrażenie zmarnowanego, 
straconego czasu. Często 
ludzie mówią „Święta, świę-
ta i  po świętach” – tego 

szczególnie trzeba się oba-
wiać, bo takie święta ni-
czego w  nas nie zmieniają. 
Komercja jest sposobem 
budowania tylko nastro-
ju, najgorsze jest jednak 
to, gdy na tym nastroju 
wszystko się kończy. 

Dlaczego w  świętach 
Bożego Narodzenia kła-
dzie się nacisk na to, że 
jest to czas nawrócenia?

Nie tyle Święta Bożego 
Narodzenia, co Adwent 
jest czasem, kiedy mamy 
się poprzyglądać swojemu 
sercu, życiu. Bo być może 
jest coś, co zagubiliśmy, 
zniszczyliśmy. Trzeba więc 
poprostować niektóre spra-
wy. A  może i  czasem rady-
kalnie zmienić swoje życie, 
by było sensowne i  mądrze 
przeżywane. Adwent histo-
ryczny skończył się wraz 
z narodzeniem Jezusa, a my 
przeżywając Adwent Litur-
giczny mamy przypomi-
nać sobie, że Jezus kiedyś 
powróci na końcu czasów 
i  na ten moment mamy się 
przygotować. Więc powin-
niśmy czuwać. No i  oczy-
wiście czekamy na kolejne 
Święta Bożego Narodzenia 
i  powinniśmy zrobić trochę 
więcej miejsca dla Boga  
w  swoim sercu, a  to zwią-
zane jest z  jakąś duchową 
pracą, którą nazywamy też 
nawracaniem się.

Święta Bo-
żego Na-
rodze-
n i a 

pełne są symboli i  treści. 
Jak się odnaleźć w  tej 
symbolice?

Symbolika Adwentu 
i  Świąt Bożego Narodze-
nia jest przepiękna i  nie-
samowita. Bóg, który jest 
Duchem, komunikuje się 
z nami poprzez różne znaki, 
wydarzenia, symbole. Jak się  
w  tym wszystkim odna-
leźć? Wsłuchać się i  wczy-
tać w  Boże Słowo. Bóg 
sam podaje nam klucz do 
zrozumienia treści i  prze-
kazu tej symboliki. Jakie to 
niesamowite, gdy wielkie 
Boże Tajemnice potrafimy 
ująć w  tak proste i  zrozu-
miałe znaki, gesty. Do tego 
potrzeba jednak trochę 
duchowego wysiłku. Ale 
jeśli tego nie zrobimy, to 
będziemy się ślizgali po po-
wierzchni, nie doświadcza-
jąc głębi i  piękna przeżyć 
związanych z  Bożym Naro-
dzeniem.

Czy tego chcemy, czy 
nie św. Mikołaj to ele-
ment świątecznej trady-
cji. Jakie znaczenie miał 
on dawniej i  współcze-
śnie?

W  dzisiejszych czasach, 
gdy wizerunek Świętego Mi-
kołaja przeniknął do kultury 
masowej, znacznie częściej 
kojarzy nam się z  dobrotli-
wym staruszkiem, jeżdżą-
cym zaprzęgiem reniferów 
niż z  biskupem noszącym 

mitrę. Mimo tego ko-
mercjalizmu, Św. 

Mikołaj może 

być dla nas przykładem czy-
nienia uczynków miłosier-
nych względem bliźniego. 
Ten Święty Biskup z  Myry 
uczy nas jak być wrażliwym 
wobec nieszczęść, takich 
jak ubóstwo, zwłaszcza 
w  tym okresie przed Świę-
tami Bożego Narodzenia, 
gdy mamy szczególnie wie-
le okazji do włączenia się 
w  różne akcje miłosierdzia. 
Święty Mikołaj współcze-
śnie może być przykładem 
niesienia bezinteresownej 
pomocy potrzebującym, 
bycia wrażliwym na potrze-
by drugiego człowieka, któ-
rego może na co dzień nie 
zawsze zauważamy czy to 
w  naszym sąsiedztwie, czy 
dalszej rodzinie. 

Jakie są jeszcze naj-
częstsze „błędy” w  ob-

chodzeniu tych świąt?

Komercja, komercja, ko-
mercja… i  pozostawanie 
tylko na płaszczyźnie ku-
linarnej świętowania. No 
i  jeszcze niepotrzebne po-
litykowanie przy świątecz-
nych spotkaniach.

Podsumowując, jak 
„dobrze i  owocnie” spę-
dzić święta?

Myślę, że dobrze i  owoc-
nie spędzone Święta to ta-
kie, w  których pamiętamy 
o  Panu Bogu i  ludziach: to 
uczestniczenie w  liturgii 
bożonarodzeniowej, ale to 
także pogodne spotkania 
z  bliskimi. Zamiast tracić 
czas na rozmowy o polityce, 
zamiast plotkować o innych 
może lepiej pośpiewać ko-

lędy przy choince – pośpie-
wać a nie puścić z płyty. 

Zapytam jeszcze o świę-
ta… u  księdza. Jak one 
wyglądają? 

Święta są dla mnie cza-
sem wytężonej pracy: naj-
pierw przygotowania od 
strony duchowej, potem od-
prawianie liturgii w kościele 
parafialnym i  filialnych – 
świętuję, modląc się z ludź-
mi w  kościele. Można więc 
powiedzieć, że są to świę-
ta spędzone przy ołtarzu  
i z Parafianami. Lubię nasze 
polskie świętowanie, ale 
mam też w  pamięci Wigilie 
i Święta spędzane na innym 
kontynencie, bez karpia 
i polskich kolęd.  

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Święta Bożego Narodzenia
Od konsumpcjonizmu ważniejsze jest zrozumienie istoty świąt

W Y W I A D  K U R I E R A

Największym błędem świąt jest ich komercjalizacja – przyznaje ksiądz Piotr Ratajczak, proboszcz parafii w Sycewicach. 
Duchowny podkreśla, że często skutkuje to bardzo płytkim przeżywaniem przez wiernych tak ważnego okresu i skupia-
niem się na rzeczach i sprawach, które zupełnie przysłaniają to, co powinniśmy zrobić i dostrzegać. 
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21 listopada w sali teatralnej GCKiP w Kobylnicy odbyła się Biesiada Literacka z Turniejem Jed-
nego Wiersza. Zmagania z udziałem poetów – amatorów zorganizowano już po raz siódmy.

Zgodnie z  regulaminem, 
każdy z  uczestników, mu-
siał sam zaprezentować na-
desłany przez siebie wiersz 
w  czasie imprezy. Po wysłu-
chaniu interpretacji autorów 
wierszy nadesłanych na kon-
kurs jury postanowiło przyznać: 

I  miejsce Małgorzacie Wątor 
za wiersz pt. "Mycie uczuć" 
II miejsce Barbarze Nibel-
skiej za wiersz pt. "Letnia noc"   
III miejsce Andrzejowi Szcze-
panikowi za wiersz pt. "Dzięk-
czynność wyśpiewana" 
wyróżnienie Andrzejowi Wasz-

kiewiczowi za wiersz pt. "Spo-
koju chichot".

Nagrodę specjalną Wójta 
Gmina Kobylnica otrzymał 
Grzegorz Chwieduk ze Słupska 
za wiersz pt. "Po co ten po-
śpiech". Nagrodę Publiczności 
otrzymała Elżbieta Szwaja za 

wiersz pt. "Mamusiu". Oprócz 
finalistów Turnieju publiczność 
mogła także wysłuchać kon-
certu Pawła Ruszkowskiego.

Organizatorami imprezy byli 
Gminna Biblioteka Publiczna 
w Kobylnicy oraz Centrum Edu-
kacji Regionalnej w Słupsku.

Najpiękniejsze kartki świątecz-
ne, to te zrobione własnoręcznie
7 grudnia Gminna Biblioteka Publiczna w Ko-
bylnicy zorganizowała warsztaty, podczas 
których wykonano piękne kartki świąteczne. 

Od refleksji po zabawę. 
Siódme spotkanie poetów

W  dzisiejszych czasach 
coraz bardziej zanika trady-
cja własnoręcznie wykony-
wanych kartek okoliczno-
ściowych. Uczestnicy zajęć 
udowodnili, że są w  stanie 
podtrzymać tradycję i wyka-
zali się przy tym niezwykłą 
kreatywnością. 

Klimat świąt udzielił się 
wszystkim. W trakcie wspól-
nej zabawy dzieci i  dorośli 
stworzyli różnorodne, po-
mysłowe karnety okoliczno-
ściowe. Teraz pozostaje już 
tylko liczyć, że zrobią one 
wrażenie na osobach, które 
je otrzymają. 

Aby czerpać przyjemność z dyskutowania o lite-
raturze nie trzeba być wcale krytykiem literac-
kim. Wystarczy udać się do biblioteki. 

W  Gminnej Bibliotece Pu-
blicznej w  Kobylnicy i  w  filii 
w  Kwakowie prężnie działają 
Dyskusyjne Kluby Książki dla 
Dorosłych. Raz w miesiącu każ-
dy, kto lubi czytać i rozmawiać 
o  literaturze może uczestni-
czyć w spotkaniu klubu. W mi-
łej atmosferze, przy filiżance 
aromatycznej kawy i  kawałku 
pysznego ciasta można tu nie 
tylko pogłębić wiedzę i czerpać 
przyjemność z wspólnej dysku-
sji, ale także poszerzyć grono 
przyjaciół. Do klubu można do-
łączyć w każdej chwili. 

W  bibliotece w  Kobylnicy 
oraz w filii we Wrzącej działają 
także Dyskusyjne Kluby Książki 
dla Dzieci. Cieszą się one du-
żym zainteresowaniem kilku-
letnich czytelników, którzy od 
najmłodszych lat pragną zgłę-
biać literaturę. Podczas spo-

tkań dzieci nie tylko rozmawia-
ją o  przeczytanych książkach, 
ale także wspólnie bawią się 
i  wykonują różnorodne prace 
plastyczne. Zawsze czeka na 
nie także pyszny poczęstunek. 
Wszystko po to, by czytanie 
sprawiało im jeszcze większą 
radość. Oba kluby zapraszają 
do siebie nowe dzieci, które 
chciałyby także uczestniczyć 
w  kolejnych spotkaniach. In-
formację o  terminach spotkań 
znajdą Państwo na naszej stro-
nie internetowej i facebooku.

Od dłuższego czasu w biblio-
tekach publicznych na terenie 
naszego kraju działają Dysku-
syjne Kluby Książki. Ideą ich po-
wstania z  inicjatywy Instytutu 
Książki była widoczna potrzeba 
miejsc, w  których można roz-
mawiać o  wspólnie czytanych 
książkach.

Dobre książki i kawa

Uczestnicy i organizatorzy Biesiady na jednej scenie. Więcej zdjęć z wydarzenia można znaleźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica

29 listopada 2019 roku w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy odbył się VI Pomorski 
Festiwal Piosenki Marynistycznej „Marina 2019”, do którego zgłoszono 21 solistów oraz 9 zespo-
łów ze szkół podstawowych i placówek kultury z województwa pomorskiego i zachodniopomor-
skiego. Współorganizatorem wydarzenia była Gmina Kobylnica.

Cele konkursu to: propago-
wanie tradycji morskiej w  pio-
sence, wspieranie działań Po-
morskiego Programu Edukacji 
Morskiej, rozwijanie zaintere-
sowań muzycznych młodzieży, 
stworzenie możliwości współ-
zawodnictwa artystycznego 
wśród uczniów, wymiana do-
świadczeń pedagogicznych 
i  poszerzenie literatury wokal-
nej dla młodzieży, prezentacja 
utworów najbardziej warto-
ściowych pod względem arty-
stycznym. Jury oceniało uczest-
ników w  kategoriach soliści 
i  zespoły z  podziałem na dwie 
grupy wiekowe. 

SKŁAD JURY: 
1. Przewodniczący – Roman 
Seta 2. Członek – Maciej Ko-
zakiewicz 3. Sekretarz – Anna 
Bielecka  
Jury podczas obrad postano-
wiło przyznać następujące 
nagrody: 

KATEGORIA SOLIŚCI 
KLASY 1 – 4 SP 

I miejsce: Zofia Janikowska – 
MDK Słupsk (opiekun: Bogusła-
wa Plebanek)  
II miejsce: Julia Janczak – MDK 

Słupsk (opiekun: Bogusława 
Plebanek)  
III miejsce: Maria Janikowska– 
MDK Słupsk (opiekun: Bogusła-
wa Plebanek) 

KATEGORIA ZESPOŁY
SZKOŁA PODSTAWOWA 
KLASY 1 – 4 SP  

I miejsce: Zespół Figielek – DK 
Ustka (opiekun: Mariola Wól-
czyńska)  
II miejsca: Zespół Marzenie 
– SP 2 Słupsk (opiekun Anna 
Pietruszewska)  
III miejsce: Zespół Nutki – SP 
Bierkowo (opiekun Paula Weso-

łowska-Szmajda) 
KATEGORIA 
SOLIŚCI kl. 5 - 8 SP  

I miejsce: Katarzyna Gumbis 
– SP 1 Ustka (opiekun: Karina 
Werra)  
III miejsce: Roksana Garboliń-
ska – SP Bierkowo (opiekun: 
Krzysztof Plebanek)  
III miejsce: Nikola Smutek – 
ZS-P Słupsk (opiekun: Karolina 
Machutta-Gałązka)  
Wyróżnienia:  
· Julia Owsiuk – GOK Główczyce 
(opiekun: Rafał Przybyło)  
· Krzysztof Paczkowski – PSM 

Sławno (opiekun: Bogumił 
Płachecki),  
· Paulina Bąbelek – SP 1 Ustka 
(opiekun Karina Werra),  
· Wiktoria Orczyk – SP Biesowi-
ce (opiekun: Tamara Serbaluk),  
· Kalina Marczuk – ZS-P Słupsk 
(opiekun: Karolina Machutta-
-Gałązka), 

KATEGORIA 
ZESPOŁY kl. 5 - 8 SP  

I miejsce: Zespół Prymka – SP 1 
Ustka (opiekun: Karina Werra)  
II miejsce: Zespół Andante – 
DK Ustka (opiekun: Mariola 
Wólczyńska) 
Wyróżnienia:  
· Zespół Tęcza – SP 8 Słupsk 
(opiekun: Karolina Krawiec),  
· Zespół Atrip – ZS-P Smołdzino 
(opiekun: Ryszard Pałucki),  
· Zespół Abracadabra – SP 9 Ru-
mia (opiekun: Ewa Wodniczak)  
 
Nagrody - wyróżnienia dla 
opiekunów otrzymali:  
1. Rafał Przybyło – SP Kobylnica  
2. Bogusława Plebanek – MDK 
Słupsk  
 
Źródło: LMiR Słupsk

VI Pomorski Festiwal Piosenki Marynistycznej
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Pożar pojazdu i płonący las. 
Ćwiczenia strażaków w Lubuniu
Strażacy z sześciu jednostek OSP działających na terenie Gminy Kobyl-
nica doskonalili swoje umiejętności podczas ćwiczeń, które 29 listopada 
zorganizowano w Lubuniu. Oprócz sposobu postępowania i reakcji na 
rozwój wydarzeń, ćwiczenia miały na celu doskonalenie zasad współpra-
cy z inną formacją odpowiedzialną za bezpieczeństwo – Strażą Gminną.

Scenariusz ćwiczeń za-
kładał prowadzenie dzia-
łań ratowniczo - gaśni-
czych podczas pożarów 
środków transportu oraz 
lasów. Działania przyby-
łych jednostek OSP zo-
stały podzielone na dwie 
fazy. Pierwsza polegała na 
zabezpieczeniu miejsca 
zdarzenia, poszukiwaniu 
i  ewakuacji osób poszko-
dowanych oraz udziele-
niu pierwszej pomocy. 
W  kolejnej części służby 
musiały podjąć działania 
zapobiegające rozprze-
strzenieniu się pożaru. 
W tym celu przygotowano 
punkt zaopatrzenia wod-
nego, a  następnie rozpo-
częto transport wody do 
miejsca pożaru, by w koń-

cu przystąpić do prowa-
dzenia działań gaśniczych. 
Z  kolei specjalnie oddele-
gowane jednostki musiały 
zadbać o  kierowanie ru-
chem drogowym w  czasie 
prowadzenia działań. 

W  ćwiczeniach uczest-
niczyło 6 jednostek OSP 
z  terenu gminy tj: OSP 
Kruszyna, OSP Lubuń, 
OSP Sierakowo, OSP Lule-
mino, OSP Sycewice, OSP 
Wrząca oraz Straż Gminna 
z  Kobylnicy. Poczynaniom 
strażaków OSP przyglą-
dali się m.in. sołtysi, rad-
ni, mieszkańcy Lubunia, 
Leszek Kuliński – Wójt 
Gminy Kobylnica i  Prezes 
Zarządu Oddziału Gmin-
nego ZOSP RP w  Kobyl-
nicy, Robert Smysło - Ko-

mendant Gminny OSP, ks. 
Feliks Samulak - Kapelan 
Gminny OSP, Waldemar 
Fuchs – Naczelnik Wydzia-
łu Zarządzania Kryzysowe-
go i  Obronności Powiatu 
Słupskiego oraz strażacy 
z  zaprzyjaźnionej Gminy 
Kościelisko. 

Po zakończonych ćwi-
czeniach strażacy spotkali 
się w  remizie OSP Lubuń 
na podsumowaniu ćwi-
czeń. Jak zgodnie przy-
znali, tego rodzaju działa-
nia są doskonałą okazją do 
weryfikacji sposobu po-
stępowania i współpracy.

Ćwiczenia zakończyła 
wspólna kolacja wigilijna 
połączona ze składaniem 
życzeń dla strażaków i  ich 
rodzin.

I  Zastępca Komendanta 
Miejskiego Policji w  Słupsku 
podziękował kobiecie, która 3 
grudnia br. uniemożliwiła dal-
szą jazdę nietrzeźwemu kieru-
jącemu, który miał orzeczony 
zakaz prowadzenia pojazdów. 
Pani Joanna Michalak wykaza-
ła się odwagą i  dała przykład 
odpowiedniej postawy oby-
watelskiej. Podejmując ryzyko 
w  konfrontacji z  nieodpowie-
dzialnym kierującym, udo-
wodniła, że ma na względzie 
bezpieczeństwo wszystkich 
uczestników ruchu drogowe-
go. Słowa uznania i  podzięko-
wania na miejscu przekazali 
również policjanci wezwani na 
interwencję.

Funkcjonariusze, którzy 
interweniowali na miejscu, 
ustalili, że kobieta na jednym 
ze słupskich rond zauważyła 
mężczyznę, którego zachowa-
nie za kierownicą wzbudziło jej 
podejrzenie co do trzeźwości. 
Kobieta początkowo wskaza-
ła, by mężczyzna zjechał na 
zatoczkę autobusową. Zoba-
czyła, że kierujący VW Golf nie 
reaguje na jej sygnał, dlatego 
zdecydowała się zajechać mu 
drogę i  uniemożliwić dalszą 
jazdę. Następnie otworzyła 

drzwi kierującego i wyjęła klu-
czyki ze stacyjki, po czym za-
dzwoniła na numer alarmowy. 
Na miejsce natychmiast przyje-
chali policjanci, którym kobieta 
przekazała kluczyki. Funkcjo-
nariusze również czuli alkohol 
od mężczyzny, okazało się, że 
miał ponad 2 promile w orga-
nizmie. Ponadto mężczyzna 
ma orzeczony zakaz prowadze-
nia pojazdów.

Zatrzymany 54-latek  został 
przesłuchany i usłyszał zarzuty 
kierowania pojazdem w  sta-
nie nietrzeźwości i  kierowania 
pomimo orzeczonego zakazu 
prowadzenia pojazdów. Za 
jazdę w  stanie nietrzeźwym 
grozi kara do 2 lat pozbawienia 
wolności. Za złamanie orzeczo-
nego przez sąd zakazu grozi do 
3 lat więzienia.

Źródło: KMP Słupsk

podziękowania za ujęcie nietrzeźwe-
go kierującego z orzeczonym zaka-
zem prowadzenia pojazdów
I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Słupsku mł. insp. Tomasz 
Majkowski podziękował za ujęcie nietrzeźwego kierującego. Pani Jo-
anna Michalak usłyszała słowa uznania za postawę obywatelską, jaką 
wykazała się 3 grudnia br. Kobieta widziała podejrzanie zachowują-
cego się kierującego, któremu odebrała kluczyki i wezwała policję. 
Mężczyzna miał ponad 2 promile alkoholu w organizmie i orzeczony 
zakaz kierowania pojazdami, za co wkrótce odpowie przed sądem.

Dużym sukcesem zakoń-
czyła się trwająca kilkana-
ście dni zbiórka darów dla 
dwóch placówek z  regionu 
opiekujących się zwierzęta-
mi. Właściwie każdego dnia 
miejsca, w  których moż-
na było pozostawić dary, 
odwiedzali ludzie chcący 
wesprzeć funkcjonowanie 
ośrodków w  Słupsku i  Ko-
bylnicy. W ten sposób udało 
się zebrać spore ilości karmy 
dla zwierząt, zabawki, ręcz-
niki, koce i wiele innych, po-
trzebnych rzeczy. 

Po zakończeniu akcji, któ-
rej inicjatorem było Gminne 
Centrum Kultury i  Promocji 
w Kobylnicy, wszystkie dary 
zostały odpowiednio pose-

gregowane i  dostarczone 
– zgodnie z  zapotrzebowa-
niem zgłoszonym wcześniej 
przez pracowników obydwu 
placówek. 

Organizatorzy akcji ser-
decznie dziękują wszystkim 
osobom, które aktywnie 
włączyły się w zbiórkę.

Zebrane dary trafiły już do 
placówek w Kobylnicy i Słupsku
Ponad 100 kilogramów karmy dla zwierząt, ręczniki, koce, podkłady, miski 
i zabawki – między innymi to udało się zebrać w trakcie zbiórki prowadzo-
nej w Gminie Kobylnica. To, co ofiarowywali ludzie dobrego serca, trafiło 
już do Fundacji Dziki Azyl w Kobylnicy i słupskiego schroniska dla zwierząt.

W  dniu 03.12.2019r. na 
świetlicy Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy 
odbyło się szkolenie dla se-
niorów będących beneficjen-
tami Projektu „Srebrna Sieć”. 
Podczas spotkania omówiono 
jednostki chorobowe w  wie-
ku starczym, oraz metody ich 
profilaktyki. Trenerki przygoto-
wały dla uczestników zestawy 
ćwiczeń na poprawę pamięci 
i koncentracji.

W  dniu 04.12.2019r. na 
świetlicy Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy 
odbyło się szkolenie dotyczące 
aktywizacji seniorów, którego 
odbiorcami byli opiekunowie 

faktyczni będący uczestnikami 
Projektu „Srebrna Sieć”. Omó-
wione zostały różne metody 
aktywizacji osób w  wieku se-
nioralnym. Uczestnicy spotka-
nia mogli również wykonać 
ćwiczenia dzięki którym moż-
na u  seniorów zdiagnozować 
pierwsze objawy demencji.

Program „Srebrna Sieć” jest 
realizowany w  ramach Regio-
nalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Pomor-
skiego na lata 2014 - 2020.  
Całkowity Koszt Projektu to 
2  909 872,15 zł w  tym wyso-
kość dofinansowania wynosi 
2 764 378,54 zł.
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Pierwsza z  nich związana 
jest z  budową ulicy Leśnej 
w  Kwakowie. Chodzi o  od-
cinek drogi od skrzyżowa-
nia z  trasą krajową nr 21 
do skrzyżowania z  drogą 
– działką nr 75. Prace zakła-
dają: 

    1) budowę jezdni o na-
wierzchni drogi  z kostki be-
tonowej bezfazowej na od-
cinku około 585,55 m,

    2) budowę chodnika na 
odcinku około  572,15 m  - 
lewa strona, 

3) budowę skrzyżowania 
z  drogą gminna nr 114104 G 
- ulicą Poziomkową w  tech-
nologii utwardzonej z kostki 
betonowej,

4) budowę zjazdów, 
5) budowę odwodnienia,
6) wykonanie organizacji 

ruchu na czas trwania robót 
budowlanych,

7) wycinkę drzew wraz 
z  karczowaniem pni oraz 
z  ich utylizacją , wycinkę 
zakrzewień wraz z  ich utyli-
zacją;

8) zagospodarowanie 
terenów zielonych, po-
przez profilowanie i  hu-
musowanie poboczy  
wraz z  obsianiem trawą, 

    9) wykonanie stałej or-
ganizacji ruchu, poprzez 
montaż oznakowania pozio-
mego i pionowego,

    10) wykonanie inwenta-
ryzacji geodezyjnej powyko-
nawczej,

    11) wykonaniu doku-
mentacji odbiorowej.

Termin zakończenia re-
alizacji przedmiotu umowy 
ustala do dnia 31.07.2020 r. 
Umowa opiewa na kwotę: 
969 836,80 zł.

Kilkanaście minut później 
podpisy złożono pod umową 
w  sprawie budowy terenu 
rekreacyjnego wraz z  prze-
budową zbiornika retencjo-
nującego wody opadowe 
w miejscowości Zagórki. 

Zakres rzeczowy zadania 
obejmuje:

1) przebudowę istniejące-
go stawu wraz z  przebudo-
wą urządzeń odwadniają-
cych, 

2) budowę zagospodaro-
wania terenu wraz budową 
nawierzchni,

3) budowę terenu rekre-
acyjnego wraz z  montażem 
elementów malej architek-
tury, 

4) budowa linii zasilającej 

wraz instalacją elektryczną 
w altanie drewnianej, 

5) montaż tablicy informa-
cyjnej, 

6) wykonanie i  zgłoszenie 
do państwowego zasobu 
geodezyjnego i  kartograficz-
nego inwentaryzacji geode-
zyjnej powykonawczej,

7) dostarczenie przyjętej 
do państwowego zasobu 
geodezyjnego i  kartogra-
ficznego inwentaryzacji geo-
dezyjnej powykonawczej, 
8) wykonanie dokumentacji 
odbiorowej. 

Głównym założeniem 
projektu jest, aby w  wyniku 
zagospodarowania tere-
nu zapewnić mieszkańcom 
miejsce do spotkań, rekre-
acji, zabaw dla dzieci oraz 
miejsce postoju dla osób ko-
rzystających, z  przebiegają-
cych przez miejscowość tras 
turystycznych.

Projekt będzie realizowa-
ny z udziałem środków Euro-
pejskiego Funduszu Rolnego 
na rzecz Rozwoju Obszarów 
Wiejskich w  ramach Progra-
mu Rozwoju Obszarów Wiej-
skich na lata 2014-2020.

Inwestycja kosztować bę-
dzie 553 500 zł. 

Podpisy pod kolejnymi 
zadaniami złożone
27 listopada, w Urzędzie Gminy Kobylnica, podpisano umowy na 
realizację dwóch inwestycji. 

Celem pokazu jest ochro-
na dziedzictwa kulinarne-
go, pobudzenie aktywności 
społeczeństwa wiejskiego 
w zakresie kultywowania tra-
dycyjnej kuchni i  obyczajów 
związanych ze Świętami Bo-
żego Narodzenia, integracja 
społeczności wiejskiej i miej-
skiej oraz wymiana doświad-
czeń. 

Pokaz zorganizowany zo-
stał po raz ósmy. Trzykrotnie 
gospodarzem wydarzenia 
była Gmina Kobylnica. W tym 
roku, swoje stoiska zaprezen-
towały cztery koła gospodyń 
wiejskich z  Powiatu Słup-
skiego: Bolesławice, Dam-
nica, Płaszewko i  Kępice. Na 
suto zastawionych stołach 
panie oferowały wyjątkowe 
świąteczne potrawy. Choć 
przygotowywane w  różny 
sposób, to mocno związane 
z  tradycją. Trudno się więc 
dziwić, że tak ochoczo zaja-

dali się nimi goście. Według 
wielu, najsmaczniejsza oka-
zała się potrawa przygoto-
wana przez KGW Bolesławi-
ce. W  ręce pań z  Bolesławic 
trafiła także nagroda za naj-
lepszą ozdobę świąteczną. 

Organizatorami imprezy 
są: Pomorski Ośrodek Do-
radztwa Rolniczego / Oddział 
w Słupsku, Gminne Centrum 
Kultury i  Promocji w  Kobyl-
nicy, Starostwo Powiatowe 
w Słupsku.

Smacznie, tradycyjnie i muzycznie
W sobotę, 7 grudnia, w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy, odbył się VIII Powiatowy Pokaz Stołu Bożonarodzeniowe-
go. Mogliśmy posmakować wyjątkowych potraw przygotowanych 
przez cztery koła gospodyń wiejskich z Powiatu Słupskiego. Nie 
zabrakło również wspólnego kolędowania i świątecznych życzeń. 

Zgodnie z Zarządzaniem Wójta Gminy Kobylnica z 29 listopada br. zmianie uległy go-
dziny pracy Urzędu Gminy w następujących dniach: 

24.12.2019 – Urząd czynny będzie w godzinach 7.30-13.00 / Kasa Urzędu czynna bę-
dzie w godzinach 7.30-10.00

27.12.2019 – Urząd będzie nieczynny 
31.12.2019 – Urząd czynny będzie w godzinach 7.30-13.00 / Kasa Urzędu czynna bę-

dzie w godzinach 7.30-10.00 

K O M U N I K A T

W  związku z  informa-
cjami dotyczącymi za-
nieczyszczenia metfor-
miny, substancji czynnej 
używanej do produkcji 
leków przeciwko cukrzy-
cy, Ministerstwo Zdrowia 
przekazujemy informa-
cję, że 4 grudnia Minister 
Zdrowia, prof. Łukasz 
Szumowski zorganizował 
spotkanie z udziałem: 

  Prezesa Urzędu Re-
jestracji Produktów 
Leczniczych, Wyro-
bów Medycznych 
i  Produktów Biobój-
czych, Grzegorza Ces-
saka;
  Głównego Inspektora 
Fa r m a c e u t y c z n e g o, 
Pawła Piotrowskiego; 
  Głównego Inspektora 
Sanitarnego, prof. Ja-
rosława Pinkasa; 
  Dyrektora Narodowe-
go Instytutu Leków, 
Anny Kowalczuk; 
  Wiceprezesa Naczel-
nej Izby Aptekarskiej, 
Michała Byliniaka; 
  konsultanta krajowe-

go w  dziedzinie cho-
rób wewnętrznych, 
prof. Jacka Różańskie-
go; 
  konsultanta krajowe-
go w  dziedzinie kar-
diologii prof. Jarosła-
wa Kaźmierczaka; 
  konsultanta krajowe-
go w  dziedzinie en-
dokrynologii prof. An-
drzeja Lewińskiego; 
  konsultanta krajo-
wego w  dziedzinie 
diabetologii, prof. 
Krzysztofa Strojka; 
  konsultanta krajo-
wego w  dziedzinie 
położnictwa i  gineko-
logii prof. Krzysztofa 
Czajkowskiego.

W  zgodnej opinii eks-
pertów pacjenci nie 
powinni rezygnować 
z przyjmowania leków za-
wierających metforminę. 

W  przypadku uzy-
skania potwierdzonych 
informacji o  zanieczysz-
czeniach występujących 
w  konkretnych partiach 

leków Główny Inspek-
tor Farmaceutyczny nie-
zwłocznie wyda decyzję 
o  wycofaniu ich z  obro-
tu. Jest to standardowa 
procedura, która jest 
każdorazowo wdrażana 
w  takich sytuacjach. Ze 
względu na bezpieczeń-
stwo pacjentów przeka-
zywanie tych informacji 
do aptek odbędzie się 
w  ścisłej współpracy 
z Naczelną Izbą Aptekar-
ską. Informacje o  moż-
liwym niepożądanym 
działaniu produktów 
leczniczych nie zostały 
oficjalnie potwierdzone 
przez Europejską Agen-
cję Leków (EMA), a  do 
Ministerstwa Zdrowia 
nie zostały przekazane 
jakiekolwiek wytyczne 
EMA o  wycofaniu leków 
ze sprzedaży ani o  ko-
nieczności zaprzesta-
nia ich przyjmowania.  
Źródło: https://www.
g o v. p l / w e b / z d r o w i e /
komunikat-na-temat-le-
kow-na-cukrzyce

K O M U N I K A T

Prawdziwki 
po bolesławicku

Składniki:
2 garści prawdziwków świeżych lub mrożonych
1 duża cebula
śmietana 30%
sól, pieprz
Przygotowanie: 
Wszystkie grzyby wrzucamy na delikatnie rozgrzaną pa-

telnię. Obsmażamy. Po kilku minutach dodajemy pokrojo-
ną cebulę. Kontynuujemy smażenie na mniejszym ogniu. 
Następnie, dalej na patelni, gotujemy pod przykryciem na 
małym ogniu. Kiedy grzyby odparują wodę a  cebula się 
zeszkli, dodajemy sól i  pieprz (opcjonalnie Vegeta). Za-
bielamy śmietaną 30%. Gotujemy jeszcze przez chwilę, do 
zgęstnienia sosu. Najlepiej podawać na ciepło.

Autorka: 
Małgorzata Ożóg

Przypomnijmy, z uwagi na noweli-
zację ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminach, Gmina Kobylnica 
została zobligowana do aktualizacji ak-
tów prawa miejscowego oraz do zbilan-
sowania kosztów polityki odpadowej.

Spotkanie było także okazją do dys-
kusji na temat sposobu funkcjonowania 
świetlic wiejskich i spraw bieżących. 

Grudniowe spotkanie z sołtysami
Ważnym punktem grudnio-
wego spotkania władz gminy 
z sołtysami było omówienie 
zmian związanych z gospodarką 
odpadową w Gminie Kobylnica, 
które zaczną obowiązywać od  
1 stycznia 2020 roku. 
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Najważniejsze zmiany w systemie 
gospodarki odpadami komunalnymi 
od 1 stycznia 2020 r. 

Informujemy, że zgodnie ze zmianą 
ustawy o  utrzymaniu czystości i  po-
rządku w  gminach (Dz.U. z  2019 r. poz. 
2010)   na terenie Gminy Kobylnica od 1 
stycznia 2020 roku zostają wprowadzone 
zmiany w  systemie gospodarki odpada-
mi komunalnymi. Najważniejszą zmianą 
jest obowiązkowa segregacja odpadów 
komunalnych przez wszystkich miesz-
kańców! Odpady zmieszane zostają jedy-
nie, jako frakcja resztkowa, czyli pozosta-
łość po segregacji. 

Wprowadzenie tych zmian wiąże się z ko-
niecznością przystosowania każdej nieru-
chomości zamieszkałej na terenie Gminy Ko-
bylnica do prowadzenia w sposób należyty 
zbiórki. W związku z wprowadzanymi zmia-
nami dysponujący nieruchomościami zobo-
wiązani są do dostosowania gromadzenia 
odpadów zgodnie z prawem miejscowym. 

Każdy dysponujący nieruchomością nie-
zamieszkałą zobowiązany jest do zawarcia 
umowy we własnym zakresie z  wybranym 
przez siebie podmiotem odbierającym od-
pady, który jest wpisany do Rejestru Dzia-
łalności Regulowanej. Wywiązywanie się 
z  tego i  innych obowiązków wynikających 
z przepisów prawa będzie podlegało wery-
fikacji przez Gminę Kobylnica.

Wobec potrzeby dostosowania miejsco-
wych przepisów prawa Rada Gminy Ko-
bylnica podjęła 24 października 2019 roku 
uchwały wprowadzające nowy regulamin 
utrzymania czystości i porządku w gminie 
oraz uchwałę o wyborze metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami ko-
munalnymi na nieruchomościach, na któ-
rych zamieszkują mieszkańcy oraz stawki 
tej opłaty, na mocy, której została wprowa-
dzona nowa stawka wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Od stycznia 2020 roku mieszkańcy nieru-
chomości zabudowanych domkami jedno-
rodzinnymi będą mieli możliwość zadekla-
rowania kompostowania bioodpadów na 
terenie swojej posesji w kompostowniku 
przydomowym. Deklaracja taka wpływ 
będzie miała na wysokość stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
która w takim przypadku będzie wynosiła 
15 zł od mieszkańca. Uzyskany w procesie 
kompostowania kompost posłuży do użyź-
niania ogródków warzywnych lub rabat 
kwiatowych. Kompostując będziemy mieli 
realny wpływ na ograniczenie masy wytwa-
rzanych odpadów biodegradowalnych. 

Wprowadzane zmiany maja na celu ujed-
nolicenie systemu gospodarki odpadami 

zarówno na terenie Gminy Kobylnica jak i w 
skali ogólnopolskiej. Wobec nowych przepi-
sów oraz zobowiązań, z jakich nasza gmina 
ma obowiązek wywiązać się w przyszłych 
latach musimy podjąć wspólne działania 
mające na celu zmniejszenie ilości odpadów 
komunalnych generowanych w naszych 
gospodarstwach domowych oraz jakości 
tych odpadów. 

Drodzy mieszkańcy na wszelkie wasze 
wątpliwości oraz pytania chętnie odpowie-
my w Urzędzie Gminy Kobylnica przy ul. 
Głównej 20 w pokoju nr 25 lub pod nr tele-
fonu (59) 842 90 70 wew. 244.

OPŁATY ZA GOSPODAROWANIE 
ODPADAMI KOMUNALNYMI 
– nowa stawka 18 zł od mieszkańca

PODWYŻSZONA 
STAWKA OPŁATY
Jeżeli właściciel nieru-
chomości nie wypełni 
obowiązku selektywnej 
zbiórki odpadów, będzie 
narzucona na niego 
decyzją administracyjną 
podwyższona stawka 
opłaty. Stawka jest 
czterokrotnością ustalonej 
miesięcznej opłaty za go-
spodarowanie odpadami 
komunalnymi  
na 1 mieszkańca bez 
uwzględnienia zniżek, 
(czyli odpowiednio 72 zł).

PRZYSŁUGUJĄCE ULGI
• mieszkańca nieruchomości zabudowanej 
budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym, 
kompostującego bioodpady  w kompo-
stowniku przydomowym zwalnia się ze 
stawki podstawowej i przyjmuje się stawkę 
obniżoną równą 15 zł od osoby;
• rodziny wielodzietne lub rodziny 
posiadające wydaną Kartę Dużej Rodziny 
zwalnia się w pełni z opłaty za trzecie i 
każde kolejne dziecko w rodzinie;
 • w przypadku chęci skorzystania z powyż-
szych ulg, należy złożyć nową deklarację;

ZŁA JAKOŚĆ SEGREGA-
CJI  ODPADÓW
Zgodnie z obowiązującym 
prawem stwierdzenie 
nieprawidłowości  
w prowadzeniu segregacji 
odpadów skutkować 
będzie odebraniem od-
padów, jako zmieszanych 
i podwyższeniem opłaty 
za miesiące, w których nie 
dopełniono obowiązku 
zasad segregacji.

OBOWIĄZEK SEGREGACJI ODPADÓW 
KOMUNALNYCH DLA WSZYSTKICH 
MIESZKAŃCÓW!
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Baran 
21.03 – 20.04

Co przyniesie 
ten rok? To rok 
porówny walny 

do zasiewów, budowania funda-
mentów i  tworzenia podwalin na 
przyszłość. Możesz być pewien, że 
dobrze i uczciwie wykonana praca 
w  odpowiednim czasie przyniesie 
obfite plony. Bądź cierpliwy, naucz 
się właściwie oceniać poznanych 
ludzi, wkrótce niebo się rozchmu-
rzy. Otrzymasz szansę na dobry 
związek i  zrozumienie u  prawdzi-
wych przyjaciół. Dzięki dystansowi 
do siebie naprawisz wiele skompli-
kowanych relacji, które spędzały 
ci sen z powiek. Karta Tarot:/Trójka 
Buław/ możliwe utrudnienia w  re-
alizacji celu. Styczeń: w tym miesią-
cu zobaczysz, jak wysoko możesz 
się wspiąć, los zapewni rozmach 
i  odwagę. Nie łam ustalonych re-
guł, staraj się odważnie wkraczać 
na nowe obszary. W  pierwszej po-
łowie miesiąca będziesz uczestni-
czyć w fantastycznych spotkaniach 
z  przyjaciółmi. Uważaj na zdrowie 
i kontroluj wydatki. Rada: nie pod-
dawaj się, a  dopniesz swego. Wy-
siłek Ci się opłaci. Daj partnerowi 
więcej luzu. 

Byk 
21.04 – 21.05

Co przyniesie ten 
rok? Odważnie 

wyjdź naprzeciw zmianom. Czeka 
cię sukces, na który sam ciężko za-
pracowałeś. Pozwól sobie na więcej 
luzu i swobody. Na pierwszym pla-
nie znajdą się uczucia. Los obdaru-
je cię wyjątkowo hojnie i  pomoże 
ci czuć się szczęśliwym. Zwracaj 
uwagę na otoczenie, bo mogą po-
jawić się osoby, których przyjaźń 
i wsparcie bardzo ci pomogą. Włącz 
te nowe osoby do swego grona bli-
skich. Ty też staniesz się ważny dla 
wielu osób. W finansach hossa. Za-
pomnisz o  problemach. Nieporo-
zumienia w rodzinie uda ci się wy-
jaśnić, a  kryzys związku zażegnać. 
Karta Tarota:/ czwórka mieczy/ 
- nie odkładaj niczego na później. 
W styczniu możesz oderwać się od 
wielu spraw i spojrzeć na nie z dy-
stansu. W dniach 5-10 stycznia mo-
żesz poszerzyć horyzonty, będziesz 
bardziej wrażliwy na rzeczywistość 
poza zmysłową. Twoja intuicja się 
wyostrzy, przestaniesz lekceważyć 
swoje przeczucia i  sny. W  drugiej 
połowie miesiąca twoja praca 
zawodowa przyniesie ci awans 
i  satysfakcję zawodową. Spróbuj 
spojrzeć na siebie oczami swojego 
partnera, wówczas uda ci się zała-
godzić nieporozumienia i podnieść 
temperaturę w  waszym związku. 
Rada: aby wydajnie pracować, na-
ucz się odpoczywać, regenerować 
siły. Cierpliwość i wytrzymałość po-
mogą ci w  osiągnięciu satysfakcji 
z wykonanych projektów.

Bliźnięta 
22.05-21.06

Co przyniesie 
ten rok? Niektó-

re z twoich zamierzeń życiowych 
mogą w  tym roku nie wypalić, 
gdyż na przeszkodzie mogą sta-
nąć nieoczekiwane, choć bardzo 
miłe wydarzenia. Więc nie trzy-
maj się sztywno swoich planów. 
Poddaj się fali nadchodzących 
zmian. Jeżeli pojawią się drobne 
perypetie finansowe lub niepo-
rozumienia w  pracy, w  sukurs 
przyjdą najbliżsi i  przyjaciele, co 
pozwoli ci przezwyciężyć wszel-
kie trudności. Karta Tarota: /Moc/ 
- samodyscyplina to twoja lekcja 
do odrobienia w styczniu (10-14) 
los skonfrontuje cię z  trudnymi 
sytuacjami. Trzeba będzie jasno 
się opowiedzieć, po którejś ze 
stron. W drugiej połowie miesiąca 
odetchniesz. Podejmiesz decyzje, 
które naprawią relacje z  krewny-
mi. Jeżeli jesteś w stałym związku, 
najwyższa pora na wzajemne wy-
baczenie. Do singli miłość przyj-
dzie po cichu i  niepostrzeżenie. 
Rada: nie poganiaj czasu, efekty 
twoich działań będą widoczne za 
jakiś czas. Nie zaczynaj realizacji 
projektów, których nie dopraco-
wałeś w każdym calu.

Rak 
22.06-21.07

Co przyniesie ten 
rok? W  nowym 
roku skoncen-

trujesz się na partnerstwie 
i  współpracy, rozumianym 
w szerszym kontekście niż tylko 
życie osobiste. Dobre relacje, 
które zbudujesz i  umocnisz, 
to najcenniejszy kapitał. Bliscy 
zawsze będą z tobą. Nie opusz-
czą cię w  potrzebie, dzięki nim 
uda ci się wiele osiągnąć. Sa-
motne raki mają szansę na mi-
łość, a  w  stałym związku czas 
przewietrzyć skostniały układ. 
Karta tarota: /Szóstka kieli-
chów/ - możesz się spodziewać 
dobrych i  miłych gestów od 
życzliwych ci osób. W  styczniu 
zauważysz, że pewne znajomo-
ści zmierzają ku końcowi i  tych 
związków nie ma sensu na 
siłę ratować. Trzeba otrząsnąć 
się i  zregenerować siły, bo los 
otworzy przed tobą wiele drzwi 
i  możliwości. Pojawią się bar-
dzo interesujące osoby, możesz 
spotkać swojego mistrza. Do-
energetyzujesz się i  pokażesz 
na co cię stać. Twoje dochody 
bardzo wzrosną. Pamiętaj o  ro-
dzinie. Rada: nowe pojmowanie 
świata, miłości, kariery i  relacji 
międzyludzkich może zmienić 
twoje życie na lepsze. Nigdy nie 
postępuj wbrew wyznawanym 
przez ciebie zasadom.

Lew 
23.07-24.08

Co przyniesie ten 
rok? W  pierwszej 
połowie roku 

twoje życie można będzie porów-
nać do rwącego górskiego potoku. 
Z jednej strony natłok obowiązków 
zawodowych, z drugiej troska o do-
bre relacje z partnerem i w rodzinie. 
Na szczęście od lipca sytuacja się 
uspokoi, odetchniesz z ulgą i ener-
gia będzie cię rozpierać do działa-
nia. Możesz liczyć na niezawodnych 
przyjaciół. Wreszcie przyszłość zo-
baczysz w  jasnych barwach. Karta 
tarota: /Dziesiątka denarów/- za-
cznij doceniać to, co masz tu i teraz. 
W  styczniu poznasz smak bezinte-
resownej pomocy, będzie to bar-
dzo inspirujący czas (11-15) czeka 
cię dużo pracy, przypomną o sobie 
różne zaległe sprawy. Trzeba będzie 
nadrobić zaległości. Będzie to też 
praca nad sobą. Jeśli będziesz spo-
kojnie kontynuował to, co zacząłeś, 
to trudne i skomplikowane sprawy 
uda ci się załatwić. W  miłości ni-
czego nie planuj – życie może cię 
pięknie zaskoczyć. Rada: korzystaj 
z  darów losu, który obdarza cię 
taktem, umiejętnościami dyploma-
tycznymi i mediacyjnymi. Przyda ci 
się to w rozwiązywaniu problemów 
w  związku, rodzinie, także w  spo-
rach prawnych czy negocjacjach.

Panna 
24.08-23.09

Co przyniesie ten 
rok? W  tym roku 

najważniejsza będzie troska o spra-
wy bliższej i  dalszej rodziny. Jed-
nocześnie dążenie do stabilizacji 
finansowej wymusi działania zmie-
rzające do uporządkowania wszel-
kich zaległości. Najwięcej radości 
przyniesie ci życie osobiste. Los 
obdarzy cie wielkim powodzeniem 
w sprawach sercowych. Masz szan-
sę spełnić swoje marzenia. Te małe 
i te naprawdę wielkie. Pomóż trosz-
kę swojemu szczęściu. Zaufaj swo-
jej intuicji. Bo ona najlepiej wskaże 
ci tych, z którymi jest ci po drodze 
w  życiu osobistym i  zawodowym. 
Nie trać głowy, a wszystko dobrze 
się ułoży. Karta tarota:/księżyc/ - 
uda ci się realnie ocenić sytuację, 
która dotąd była zamglona. Pierw-
szą połowę stycznia spędzisz na za-
bawach i sprawianiu przyjemności 
sobie i innym, przecież to karnawał. 
Baw się i korzystaj z nadarzających 
się okazji, bo teraz wyjdzie ci to na 
dobre. W  drugiej połowie miesią-
ca zajmiesz się pracą, będzie ruch 
w interesie, ale nie będzie to wielka 
harówka. Los ci pomoże wszystko 
sprytnie zorganizować i  wybrnąć 
z  kłopotów. Rodzinne problemy 
załatwisz, znajdując kompromis. 
Rada: działaj odważnie, jeśli wie-
rzysz w swój cel. Czynienie czegoś 
ważnego, dobrego, jest najlepszym 
źródłem twojej wewnętrznej siły.

Waga 
24.09 – 23.10

Co przyniesie ten 
rok? To będzie 
rok aktywnego 

samodoskonalenia się. Będziesz 
zabiegać o  większą harmonię w  ro-
dzinie, ale niektóre twoje posunięcia 
mogą napotkać opór domowników. 
Nie próbuj nikim rządzić. Będzie to 
chwilami niełatwe, ale postaraj się 
uchwycić głębszy, pozytywny sens 
tych wydarzeń. Wówczas okaże się, że 
to rok owocny. Uda ci się zebrać wiele 
nowych, bardzo cennych doświad-
czeń. Przed tobą znaczny postęp we 
wszystkich sferach życia. Będziesz 
radośnie witana podczas różnych 
spotkań towarzyskich. Poznasz cieka-
wych ludzi i  zyskasz nowych przyja-
ciół. Karta tarota: /król mieczy/ spró-
buj podejmować działania w oparciu 
o intelekt, a nie emocje. W styczniu nie 
wychylaj się z nowymi pomysłami, bo 
nie nadszedł jeszcze twój czas. Możesz 
za to do woli poszaleć na zakupach. 
Zadbaj o  to, by uniknąć konfliktów 
w rodzinie. Najlepszy czas na łagodze-
nie sporów i znalezienie dobrego wyj-
ścia z trudnej sytuacji będzie w dniach 
21-25.01 od 24.01 możesz zająć się re-
alizacją marzeń. Od połowy miesiąca 
atmosfera w pracy będzie wspaniała, 
co pozwoli na owocną współpracę 
i  doskonale wykonanie zadań. Rada: 
w  uczuciach im mniej eksperymen-
tów, tym lepiej.

Skorpion 
24.10-22.11

Co przyniesie ten 
rok? To będzie rok 

bez żadnych nadzwyczajnych zda-
rzeń, na koniec roku będziesz zadowo-
lony z tego, że tak dobrze udało ci się 
pogodzić wszystkie sprawy i odnieść 
wiele sukcesów. To doda ci pewności 
siebie, nadziei i  wiary w  lepsze jutro, 
dzięki rozsądkowi, otwartości i konse-
kwencji, które wykorzystasz w  życiu 
osobistym i  zawodowym, ten rok 
zaliczysz do udanych. Los ci sprzyja, 
a niebo nad tobą jest bardzo pogod-
ne. Karta Tarota:/Siódemka buław/ 
- uwierz we własne możliwości, to 
pozwoli ci osiągnąć cele dotąd nie-
osiągalne. W  styczniu twoje sprawy 
nabiorą gwałtownego przyspieszenia. 
Będziesz zmuszony podejmować bły-
skawiczne decyzje. Na brak pomysłów 
nie będziesz narzekać. Uda ci się zała-
twić sporo ważnych spraw i  rozwią-
zać kilka problemów. Sprzyjać będą ci 
szczęście i życzliwi ludzie. Dzięki po-
mysłowości i  umiejętności radzenia 
sobie w każdej sytuacji, zawdzięczać 
będziesz swoją pomyślność i rozwój. 
W  drugiej połowie miesiąca chętnie 
odpoczywać będziesz w domu. Będą 
też spotkania w  szerszym kręgu ro-
dzinnym. Na radnki umawiaj się po 
10 stycznia. Rada: gdy poznasz swoją 
wewnętrzną moc zaczniesz iść przez 
świat pewnym krokiem bez rozpy-
chania się łokciami. Odkryjesz, że mi-
łość i dobroć to najważniejsza waluta.

Strzelec 
23.11 – 21.12

Co przyniesie 
ten rok? W  tym 
roku będziesz 

mógł realizować zamierzone 
cele, gdyż stopniowo wzrośnie 
twój autorytet. Nie śpiesz się bo 
lepiej sprawdzi się metoda ma-
łych kroków. W życiu osobistym 
nie będziesz mógł narzekać na 
monotonię. Niektóre zmiany 
dobrze wpłyną na odświeżenie 
relacji i  przyniosą dużo rado-
ści. Działaj rozsądnie w  zgo-
dzie ze swoim sumieniem i  nie 
zwracaj uwagi na to, co mówi 
twoje otoczenie. Karta tarota: /
Dziewiątka denarów/ będziesz 
mieć satysfakcję z  własnych 
osągnięć. W  styczniu uda ci się 
uporać z  długo odkładanymi 
obowiązkami. Bez trudu poza-
łatwiasz wszystkie ważne spra-
wy. Zawsze postawisz na swoim 
i jeszcze będziesz mieć świetne 
argumenty. W  tym miesiącu 
nie będziesz rozrzutny, a  two-
ja sytuacja finansowa zacznie 
się systematycznie poprawiać 
dzięki świetnym pomysłom 
biznesowym. Rada: masz teraz 
bardzo dobry czas, więc wyko-
rzystaj go na szukanie swojego 
spełnienia. Odkryj i  rozwijaj 
swoje talenty.

Koziorożec 
22.12-20.01

Co przyniesie 
ten rok? Dłu-
go czekałeś na 

taki rok. Wykorzystaj każdą 
okazję, by poprawić swoją 
sytuację. Uda ci się niemal 
wszystko. Poprawa finansów 
gwarantowana. Los w  tym 
roku stworzy ci wymarzone 
warunki do realizacji planów. 
Jesteś po prostu skazany na 
sukces. Ruszaj więc do przo-
du z wiarą w szczęśliwy obrót 
spraw, które ci nie zabraknie 
dzięki niebiosom. Jeśli je-
steś singlem, dni twojej sa-
motności są policzone. Karta 
tarota:/paź buław/ - uważaj 
na wszelkie używki i  hazard, 
w  styczniu poczujesz swo-
ją moc i  przekonasz się, jak 
ogromny wpływ masz na oto-
czenie. Rozmach połączony 
z  rozwagą, dalekosiężnym 
planowaniem i  głębią rozu-
mienia przyniesie ogromny 
sukces. Uda ci się pozałatwiać 
sprawy, które wymagają przy-
chylności urzędników. Na fi-
nansowe prosperty możesz 
liczyć w drugiej połowie mie-
siąca. Rada: zwracaj uwagę na 
to, by nie budować swojej po-
myślności i szczęścia kosztem 
innych.

Wodnik 
21.01-18.02

Co przyniesie 
ten rok? To bę-
dzie rok o  neu-

tralnej aurze, dobry, ale zakoń-
czyć sprawy zaległe i  męczące. 
To, co uważałeś w życiu za waż-
ne, teraz straci znaczenie i choć 
takie odkrycie nie jest miłe da ci 
szansę aby odnaleźć nową dro-
gę. Jeśli zignorujesz ten głos, bę-
dziesz tego żałować. W tym roku 
możesz rozwinąć skrzydła, i zre-
alizować większość swoich po-
mysłów. Ciesz się tym, co masz 
i nie pozwól, by ktoś cie skrzyw-
dził, walcz o swoje. Karta tarota:/
rycerz kielichów/ - jeśli tylko ze-
chcesz, potrafisz zmieniać swoją 
rzeczywistość dzięki potędze 
umysłu. na początku stycznia nie 
stawiaj na swoim i przestań wal-
czyć. Zachowaj dystans. W miej-
sce tego, co teraz odejdzie, 
przyjdzie nowe, lepsze. Postaraj 
się zebrać siły i opracuj właściwą 
strategię działania. Impowizacja 
w tym miesiącu nie będzie twoją 
mocną stroną, więc staraj się nie 
iść na żywioł. Zostaw to na inny 
czas. W styczniu planuj podróże. 
Po 20 stycznia śmielej wysuń się 
na prowadzenie. Rada: poddaj 
się nurtowi życia i obserwuj, do-
kąd cię zaniesie. Od połowy mie-
siąca będzie coraz lepiej. 

Ryby 
19.02-20.03

Co przyniesie ten 
rok? Zapowiada 

się rok sukcesów i  powodów do 
radości. Przed tobą czas pełen 
ważnych wydarzen zarówno 
w życiu osobistym, jak i zawodo-
wym. Będziesz aktywnie zajmo-
wać się rodziną i  przyjaciółmi, 
odkryjesz nowe zdolności i  upo-
rządkujesz relacje z  otoczeniem. 
Przebywanie wśród ludzi dobrze 
ci zrobi. Jest to świetny sposób na 
pozbycie się kompleksów i uprze-
dzeń, otwórz się na nowe pomy-
sły i  nie uprzedzaj się do innych 
osób. To lęki i obawy są najwięk-
szym hamulcem w  twoim życiu. 
Dobre relacje z  rodziną dodadzą 
ci skrzydeł. Karta tarota:/ rycerz 
mieczy/ - jeżeli chcesz osiągnąć 
sukces, nie działaj w  pośpiechu. 
W styczniu poczujesz się napraw-
dę szczęśliwa. Będą cię otaczać 
przyjaciele i  przychylni ludzie. 
Sporo zyskasz dzięki wsparciu 
wpływowych osób. Uważaj aby 
wszechogarniająca akceptacja 
nie sprawiła, że staniesz się zbyt 
naiwna. Uwierz w  miłość od 
pierwszego wejrzenia, bo może 
ci się zdarzyć. Rada: nabierz od-
wagi i  uwierz wreszcie w  siebie. 
Będą pojawiać się nowe, ciekawe 
pomysły i okazje do ich realizacji. 
Zastanów się, co chcesz zmienić 
i zrób pierwszy krok.

HOROSKOP
 na styczeń Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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Judocy z Kończewa sześć 
razy stawali na podium
Bardzo udany koniec listopada w wykonaniu reprezentantów Uczniowskie-
go Klubu Sportowego „Orzeł” Kończewo. Podopieczni Doroty Barcikowskiej 
w dwóch turniejach aż sześciokrotnie stawali na podium. 

Zarówno w  Słupsku, gdzie 
odbywał się I  Rzut Ligi Szkol-
nej Judo, jak i  w  Bydgoszczy, 
w  czasie V Turnieju Judo dla 
Dzieci „Mini Judo Cup”, zawod-
nicy z  Kończewa zaprezento-
wali się z  bardzo dobrej stro-
ny. Świetne przygotowanie 
i  ambitna postawa młodych 
judoków znalazły potwierdze-
nie w  wynikach. Podopieczni 
Doroty Barcikowskiej sześć 
razy wchodzili na podium po 
odbiór medali.

W  Słupsku z  medali mogli 
cieszyć się Mikołaj Kirko (39kg 
- I  m-ce), Aleksandra Leśnik 
(64kg - I m-ce), Natalia Miszkur-
ka (54kg - I  m-ce), Maciej Jer-
szyński (45kg - II m-ce), Artur 
Zaborowski (63kg - II m-ce). 

30 listopada Uczniowski 
Klub Sportowy „Orzeł” Kończe-
wo stawił się na V Bydgoskim 
Turnieju Judo dla Dzieci „MINI 
JUDO CUP”. Na matach swoje 
umiejętności prezentowało 

ok. 560 zawodniczek i zawod-
ników z Polski oraz Rosji. Z za-
wodników UKS „Orzeł” Kończe-
wo najlepiej zaprezentował 
się Maciej Jerszyński, który 
w  kategorii do 45 kg wywal-
czył złoty medal. Mikołaj Kirko 
w  kategorii 38 kg zajął piąte 
miejsce. Aleksander Przyborek 

odpadł w repasażach.
Najlepsi zawodnicy z każdej 

kategorii zostali uhonorowani 
medalami, dyplomami oraz 
nagrodami rzeczowymi.

Do startu przygotowała 
zawodników trener judo mgr 
Dorota Barcikowska.

6 grudnia na hali gimnastycznej w  SP w  Kobylnicy 
odbył się Mikołajkowy Turniej Mini Koszykówki o  pu-
char Wójta Gminy Kobylnica. W  turnieju rywalizowali 
w większości chłopcy z rocznika 2010 i młodsi. Do tur-
nieju zgłosiły się cztery drużyny. Dwie z SP 8 w Słupsku 
oraz dwie z SP w Kobylnicy. 

Poziom rywalizacji był bardzo wyrównany. Po sześciu 
spotkaniach udało się wyłonić zwycięzców. Klasyfikacja 
końcowa prezentowała się następująco:

1. UKS Piast Kobylnica
2. Ukaesiaki Tygrysiaki UKS 
Piast Kobylnica
2. SP 8 I 
2. SP 8 II 
Wszystkie zespoły otrzymały puchary oraz dyplomy, 

natomiast każdy zawodnik otrzymał medal oraz nagro-
dy rzeczowe. Najlepszym zawodnikiem turnieju został 
Tymek Leszczyński z drużyny Ukaesiaki Tygrysiaki UKS 
Piast Kobylnica.

W  turnieju udział wzięło 
10 drużyn z  rocznika 2009 
i  młodsi, które zostały po-
dzielon na dwie grupy. 
W  pierwszej grały drużyny 
reprezentujące szkoły pod-
stawowe z  Gminy Kobylnica, 
natomiast w  drugiej grupie 
- drużyny z Powiatu Słupskie-
go. Rozgrywki toczyły się wg 
zasady "każdy z każdym". Ro-
zegrano łącznie 20 spotkań, 
w których strzelono 32 gole! 

 
Końcowa tabela grupa A 
1. SP Sycewice 10 pkt, 

bramki: 8- 1 
2. SP Kobylnica 7 pkt, 

bramki: 11- 3 
3. SP Kończewo 4 pkt, 

bramki: 2- 2 
4. SP Słonowice 3 pkt, 

bramki: 1- 6 
5. SP Kwakowo 1 pkt, 

bramki: 1-11

Wyróżnienia 
indywidualne:
najlepszy zawodnik 
turnieju - Filip Ulanowski 
(SP Sycewice)
najlepszy obrońca 
turnieju Maja Majkowska 
(SP Kwakowo) 
najlepszy bramkarz 
turnieju – Dominik Zyga 
(SP Kończewo)
najlepszy strzelec
turnieju (6 goli) 
– Mateusz Jargieło 
(SP Kobylnica)
Najlepsi zawodnicy 
w swoich drużynach:
Wojciech Gąbarczyk 
(SP Kobylnica)
Filip Karpiński 
(SP Sycewice )
Fabian Gadomski 
(SP Słonowice)

Wiktor Turski 
(SP Kończewo)
Borys Nowacki 
(SP Kwakowo)  

 
Końcowa tabela grupa B 
1. Byki Słupsk Złotka 8 pkt, 

bramki: 3-1 
2. Byki Czarne 7 pkt, 

bramki: 3-2 
3. KS Potęgowo 5 pkt, 

bramki: 1-1 
4. Stal Jezierzyce 3 pkt, 

bramki: 2-3 
5. KS Damnica 2 pkt, 

bramki: 0-2 

Wyróżnienia 
indywidualne:
najlepszy zawodnik 
turnieju – Brajan 
Karbowiak (Stal Jezierzyce)
najlepszy obrońca 
turnieju – Michał Chabros 
(Byki Czarne)
najlepszy bramkarz 
turnieju - Aleksander 
Wojtanek (KS Damnica)
najlepszy strzelec turnieju 
(3 gole) – Martyna Batruch 
(Byki Złotka) 

Najlepsi zawodnicy 
w swoich drużynach:
Ksawery Stefański 

(KS Potęgowo)
Cezary Kozłowski 
(KS Damnica)
Nikodem Giszka 
(Stal Jezierzyce)
Wiktor Tatarczany 
(Byki Złotka)
Nikodem Berg 
(Byki Czarne)  

 
Puchary Fair Play:

Starosty Słupskiego 
- KS Damnica 
Wójta Gminy Kobylnica - 
SP Kwakowo
Najmłodszy zawodnik 
turnieju – Hubert 
Jarosiewicz KS Damnica
 

Uroczystego zakończenia 
turnieju dokonał Paweł Li-
sowski - starosta słupski i Ra-
fał Kuligowski zastępca wójta 
Gminy Kobylnica. 

Wszystkie drużyny otrzy-
mały piękne puchary i dyplo-
my, a każdy zawodnik medal. 
Wyróżnieni piłkarze zostali 
uhonorowani dodatkowymi 
nagrodami. 

Organizacja turnieju była 
możliwa dzięki finansowemu 
wsparciu Powiatu Słupskiego 
i Gminy Kobylnica.

Przedświąteczne zmagania 
młodych piłkarzy
8 grudnia Uczniowski Klub Sportowy Byki Słupsk w partnerstwie 
z Powiatem Słupskim i Gminą Kobylnica już po raz dziewiąty zorga-
nizował Halowy Turniej Piłki Nożnej "MIKOŁAJKI - Kobylnica 2019". 
Celem zawodów było współzawodnictwo w duchu Fair Play oraz 
upowszechnianie kultury fizycznej i sportu. 

Biegaczka z Kobylnicy 
doceniona przez PZLA
Polski Związek Lekkiej Atletyki docenił wyczyn Małgorzaty Pazdy – Pozor-
skiej. Biegaczka z Kobylnicy była w drużynie, która w listopadzie wywalczy-
ła drugie miejsce w Mistrzostwach Świata w biegu 24 – godzinnym.

Wyczyn polskiej reprezentacji w  Mistrzostwach 
Świata we francuskiej miejscowości Albi wzbudził 
zachwyt nie tylko kibiców, ale także władz PZLA. 
W czwartek, 5 grudnia, pojawiły się tam nasze srebrne 
reprezentantki. Z rąk przedstawicieli Związku odebra-
ły okolicznościowe dyplomy gratulacyjne oraz bukiet 
kwiatów. 

W  rozegranych w  listopadzie MŚ w  24-godzinnym 
Polki w  klasyfikacji drużynowej Mistrzostw Świata 
uległy tylko drużynie amerykańskiej, która stanęła na 
najwyższym stopniu podium. Nasze reprezentantki 
pokonały dystans ponad 700 km. Był to wynik gorszy 
od Amerykanek o ok. 25 km. Indywidualnie Małgorza-
ta Pazda-Pozorska pokonała w 24 godziny ponad 235 
kilometrów. Dało to jej dziesiątą lokatę na świecie.

Małgorzata Pazda – Pozorska do 
swojej bogatej kolekcji medalowej 
mogła dołożyć list gratulacyjny od 
władz PZLA

10 grudnia w  Ustce odbył się po-
wiatowy finał zmagań w  mini pił-
ce siatkowej dziewcząt w  ramach 
Powiatowej Olimpiady Młodzieży 
Igrzysk Dzieci. 

Do zawodów przystąpiło 7 szkół. 
Reprezentacja dziewcząt z  Kobylni-
cy odniosła same zwycięstwa w  tur-
nieju i  tym samym została najlepszą 
drużyną powiatu słupskiego. Drugie 
miejsce zajęła Szkoła Podstawowa 
z Motarzyna, a trzecie były dziewczę-
ta z Kępic. 

Dzięki tej wygranej dziewczęta 
z Kobylnicy wezmą udział w półfinale 
wojewódzkim, który odbędzie się na 
początku lutego w Kobylnicy.


